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با رعایت نکردن فاصله گذاری اجتماعی، محدودیت کرونایی در اصفهان بازمی گردد؛  

سایه سنگین کرونا بر شهر
      رییس دانشگاه علوم پزشکی اصفهان: به نظر می رسد بازگشت دوباره محدودیت ها می تواند عامل جلوگیری از شیوع بیشتر بیماری در استان شود
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علت صعود شاخص 
بورس و واقعیت 

اقتصاد کشور
در ســایه روشــن شــرایط 
بهداشتی حاکم بر کشور و در 
حضور تمایل عده ای به بهره 
مندی از نقدینگی خویش در 
تناسب با اقتضائات اقتصادی 
امروز کشــور و حکایت های 
شــاخص رو به بالای بورس، 
تذکر نکاتی ضروری می نماید:

۱- اصولاً رونق بازار سرمایه و 
مبتنی بودن تأسیس و توسعه 
بنگاه های اقتصادی بر محور 
ســهام داری از ویژگی های 
سیستم اقتصادی اسلام و لذا 
فی نفســه امری پسندیده و 

بایسته ترویج است.

۲- آنچــه ارزشــمندی بازار 
سرمایه یا بورس اوراق بهادار 
را، موجــب می شــود به کار 
گیری پول برای تبدیل آن به 
کالای سرمایه ای و سرانجام، 
تولید کالا و خدمت است که 
بازار حقیقــی کالا را پر رونق 
و افزایش قیمت هــا را مانع و 

حفظ و حتی...

 مشاور انجمن مالکان جایگاه ها
 ادعا کرد

 دزدی بنزین 
در روز روشن!

مشــاور عالی انجمــن مالــکان جایگاه ها و 
مجتمع هــای خدماتی، رفاهــی و بین راهی 
گفت: با افزایش قیمت بنزین، شــاهدیم که 
روزانه تعدادی از متقاضیان ســوخت بدون 
پرداخــت از جایگاه خارج می شــوند که این 
موضوع مشــکلاتی را برای جایــگاه داران به 

وجود آورده است.
محمد عطاپور با اشاره به افزایش بنزین دزدی 
در جایگاه های سوخت شده است، اظهار کرد: 
روزانه حداقل ۲۰۰ تا ۳۰۰ هزار تومان از هر 
جایگاه به ویژه جایگاه های بین شهری سرقت 
صورت می گیرد که شــکایت و پیگیری این 

مساله روند طولانی دارد. ...

حسن سبحانی | مهر
یادداشـــت
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2 ادامه در صفحه 

در جلسه بررسی پروژه های عمرانی مطرح شد؛

 ایجاد شبکه بهم پیوسته دوچرخه 
در مناطق 15 گانه اصفهان

در جلسه شهردار اصفهان با معاونان و مدیران مناطق شهری پیرامون 
پروژه های عمرانی اصفهان، طرح ایجاد شبکه به هم پیوسته 

دوچرخه در مناطق ۱5 گانه و اختصاص اعتبار برای طرح های 
پیرایش شهری مورد بررسی و بحث قرار گرفت. 

به گزارش اداره ارتباطات رسانه ای شهرداری اصفهان، قدرت اله 
نوروزی در حاشیه جلسه بررسی پروژه های عمرانی که...

کلاس شهر، کلاس زندگی است
رئیس اداره توسعه فرهنگ شهروندی سازمان فرهنگی اجتماعی ورزشی شهرداری اصفهان در مراسم اختتامیه طرح کلاس شهر، با تشریح اقدامات مربوط 
به این طرح گفت: پس از ارائه طرح به اداره آموزش و پرورش استان، از اسفند 97 اقدامات اولیه انجام گرفت و در فروردین 98 نیز کارگروه تخصصی تشکیل 

و مرحله به مرحله پیش رفتیم.

احمد رضایی ادامه داد: در مهر 
98 تفاهم نامــه همکاری بین 
ســازمان و آمــوزش و پرورش 
منعقد شد و 4۳ کلاس به عنوان 
پایلوت  مدنظر قــرار گرفت و 
کتاب های کار معلم، دانش آموز 
و اولیا تدوین شد. وی با اشاره به 
برگزاری جلسات آموزشی برای مربیان و اولیا جهت بیان 
تببین اهداف طرح، اظهار داشــت: در طرح کلاس شهر، 
۳78 کارگاه برگزار شد، 4۰۰ فعالیت مرتبط انجام گرفت 
و 4۳ نمایش نیز اجرا شد که نرم افزار چند رسانه ای آن در 
حال آماده شدن است. رضایی با بیان اینکه به دلیل شیوع 
بیماری کرونا، یک ســال تحصیلی متفاوت را پشت سر 
گذاشتیم و طرح کلاس شهر نیز همانند سیستم آموزشی 
تحت تاثیر قرار گرفت، افزود: ۲45 دانش آموز با 47۰ اثر 
در مسابقات کلاس شهر شرکت کردند که 65 اثر برگزیده 
شد و هدایایی به برگزیدگان اهدا خواهد شد. معاون آموزش 
ابتدایی اداره آموزش و پرورش استان اصفهان ضمن تقدیر 
از سازمان فرهنگی اجتماعی ورزشی شهرداری اصفهان و 

تلاش های صورت گرفته برای اجرای کلاس شهر اظهار 
کرد: تمام فعالیت های کلاس شهر، منطبق بر کتب درسی 
پایه اول بوده که انگیزه ای برای دانش آموزان و معلمان ایجاد 
می کند.  شهین جوانی افزود: در طرح کلاس شهر، آموزش 
مهارت های زندگی مدنظر بود تا شــهروندانی مسئول و 
پاسخگو برای آینده شهر تربیت شود. وی با بیان اینکه از 
همه نقدها در سیستم آموزشی کشور استقبال می شود، 
یادآور شــد: از بازنگری در برخی فعالیت ها هیچ هراسی 
نداشته و آمادگی داریم تغییرات لازم را متناسب با شرایط 
موجود رقم بزنیم زیرا تغییر در رفتار دانش آموزان، خروجی 
موردنظر ما اســت. به گفته جوانی، اجرای طرح مهارت 
شهروندی در پایه ششم و طرح کرامت و مهارت زندگی در 
پایه پنجم در دستور کار است. رئیس کمیسیون اجتماعی 
و محیط زیست شورای اسلامی شهر اصفهان کلاس شهر 
را کلاس زندگی دانســت و گفت: مهارت آموزی اهمیت 
بسیاری دارد زیرا جامعه به شــدت غیر ماهری داریم که 
نتوانسته ایم نسخه موثری برای جامعه پذیری شهروندان 
بنویسیم لذا این طرح برنامه مهارتی بود که هدف اصلی را 
نشــانه گرفت. کوروش محمدی افزود: طرح کلاس شهر 

یکی از معدود برنامه های اجرایی در اســتان است که با 
رویکرد درست کارش را پیش برده و نقش پوششی برای 
پر کردن خلا در روش های ارتباطی دارد. وی با بیان اینکه 
حوزه تعلیم و تربیت نیاز به تحول بنیادین دارد، تصریح کرد: 
کلاس شهر نسخه ای برای دردهای جامعه بود که منطبق 
با نیازها تعریف شد، نه اینکه برنامه ای هیجانی صرفا برای 
ارائه عملکرد و آمار باشد لذا باید از معاونت اجتماعی سازمان 
فرهنگی اجتماعی ورزشی شهرداری اصفهان و معاونت 
ابتدایی آموزش و پرورش استان اصفهان برای اجرای این 

طرح تقدیر کرد. 

اخبار اصفهان
گـــزارش
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قیمت قبلیقیمت فروشقیمت سکه

سکه طرح 
10,530,00010,298,000قدیم

سکه طرح 
9,600,0009,500,000جدید

5,250,0005,200,000نیم سکه

3,060,0003,000,000ربع سکه

1,600,0001550,000سکه گرمی

یک مثقال 
4,154,0004,027,000طلای 17 عیار

یک گرم طلای 
18959,000929,700 عیار

طلای آب شده 
4,154,0004,029,000نقدی

یک گرم طلای 
241,278,7001,239,600 عیار

اطلاعیـه

آگهى مناقصه عمومى 

به منظور انتخاب رییس هیئت در استان اصفهان اقدام گردد. بدینوسیله از کلیه افراد واجد شرایط علاقمند به احراز پست ریاست هیئت دعوت 
به عمل مى آید جهت دریافت فرم ثبت نام  و ارائه مدارك مورد نیاز از تاریخ 99/4/19 لغایت 99/4/26 به مدت 7 روز کارى از ساعت 8 الى 14 

به دبیرخانه مجمع واقع در اداره کل ورزش و  جوانان استان مراجعه و با تحویل مدارك، رسید دریافت نمایند. 
این اداره کل به استناد قانون اصلاح ممنوعیت بکارگیرى بازنشستگان مصوب مورخ 97/6/6 مجلس شوراى اسلامى از ثبت نام و پذیرش 

بازنشستگان محترم به عنوان کاندیداى ریاست هیئت هاى ورزشى معذور است.
فرزندان شهدا و جانبازان بالا ى 50 ٪ و آزادگان بالاى سه سال از شمول این قانون مستثنى مى باشند.

طبق نامه شماره 32/9715/ص مورخ 94/4/30 وزارت ورزش و جوانان مقرر گردیده است افراد معترض به فرایند انتخابات حداکثر ظرف مدت 
10 روز پس از برگزارى انتخابات شکایت خود را به همراه مستندات مربوطه جهت رسیدگى به امور مجامع وزارتخانه مربوطه ارسال نمایند. 

بدیهى است  به شکایات دریافتى پس از مهلت اعلام شده ترتیب اثر داده نخواهد شد. 
آدرس:  اصفهان، آبشار سوم، بعد از پل غدیر،  اداره کل ورزش و جوانان استان اصفهان 
شرایط ثبت نام و احراز پست ریاست هیئت:  1- اعتقاد به نظام جمهورى اسلامى ایران

3- معتقد به یکى از ا دیان رسمى کشور      2- تابعیت جمهورى اسلامى ایران   
5- دارا بودن حداقل 25 سال تمام  4- نداشتن سوء سابقه کیفرى   

6- دارا بودن حداقل مدرك تحصیلى لیسانس (براى کسانى که قبلاً یک دوره ریاست استان را بر عهده داشته اند، مدرك فوق دیپلم نیز قابل 
قبول خواهد بود.) 

1- اصل و تصویر کارت ملى و شناسنامه  (تمام صفحات)   مدارك مورد نیاز:  
2- اصل و تصویر کارت پایان خدمت یا معافیت دائم یا عضویت رسمى در نیروهاى مسلح (فقط آقایان) 

4- اصل و تصویر آخرین مدرك تحصیلى معتبر  3- یک قطعه عکس جدید    
5- تصویر آخرین حکم کارگزینى در صورت اشتغال در د یگر نهادها و سازمان ها و ارگان هاى دولتى و یا غیر دولتى

6- ارائه اصل مدارك به هنگام ثبت نام الزامى مى باشد.  6- ارائه مدارك و مستندات مدیریتى مورد نیاز   

شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان در نظر دارد از طریق مناقصه عمومى خرید  را مطابق 
جدول زیر از فروشندگان  ذیصلاح انجام دهد.

به استناد آیین نامه انتخابات روساى هیئت هاى ورزشى استان ها مقرر است نسبت به تشکیل مجمع انتخابى هیئت وزنه بردارى : 

هیئت وزنه بردارى  استان اصفهان

شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان
روزنامه: اخبار اصفهان

تاریخ انتشار نوبت اول: 99/04/19 

نوبت اول

مهلت تحویل اسناد به دبِیرخانه معاملات شرکت اتاق 292: 
تاساعت 15:00روزشنبه به تاریخ 99/5/4

تاریخ گشایش اسناد مناقصه: ازساعت 8:00 روزیکشنبه به تاریخ 99/5/5
 محل دریافت اسناد: سایِت ایِنترنتِی شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان

WWW.abfaesfahan.ir
WWW.iets.mporg.ir پایگاه ملی اطلاع رسانی مناقصات

شماره تلفن گویا:  8-6680030 3 -  031 (  داخلی 388  )

مبلغ تضمین (ریال)نوع بودجهموضوع مناقصهشماره مناقصه

99-2-52
خرید 30 تن پلى الکترولیت کاتیونى به منظور 
آبگیرى لجن تصفیه خانه هاى فاضلاب شمال و 

جنوب
3,090,000,000جارى

آگهى مناقصه عمومى یک مرحله اى شماره 99/404
مجتمع طلاى موته در نظر دارد خرید 100 تن سیانور سدیم با خلوص حداقل 40 درصد مورد استفاده در کارخانه طلاى موته (نوبت دوم) را 
از طریق سامانه  تدارکات الکترونیکى دولت (ستاد) به شماره ثبت ستاد 2099001546000008 و با جزییات مندرج در اسناد مناقصه و با تضمین شرکت 

در مناقصه (فرآیند ارجاع کار) به مبلغ 975,000,000 ریال (نهصد و هفتاد و پنج میلیون ریال) به صورت (واریز نقدى یا ضمانتنامه بانکى) برگزار نماید. 
- تاریخ انتشار مناقصه در سامانه: ساعت 9 صبح روز پنجشنبه مورخ 1399/04/19

- مهلت زمانى دریافت اسناد مناقصه از سایت: ساعت 17 روز شنبه مورخ 1399/04/28
- مهلت زمانى ارائه پیشنهاد: ساعت 14 روز شنبه مورخ 1399/05/11

- تاریخ بازگشایى پاکت ها: ساعت 10:30 روز یکشنبه مورخ 1399/05/12
علاقمندان شرکت در مناقصه مى بایست جهت ثبت نام و دریافت گواهى امضاى الکترونیکى با شماره هاى دفتر ثبت نام 88969737 و 021-85193768 

و مرکز 27313131-021 تماس حاصل نمایند و یا به آدرس اینترنتى www.setadiran.ir مراجعه نمایند. 
شناسه: 908540

نوبت اول

شهردارى فلاورجان در نظر دارد به استناد مصوبه شماره 5/324 مورخ 1399/03/21 شوراى اسلامى شهر فلاورجان دو باب دفتر کار واقع 
در فلاورجان، خیابان میثم، مجتمع تجارى زاینده رود، طبقه دوم، شماره ملک 15/1368 و شماره ملک 15/1369 را به صورت مجزا با قیمت 

کارشناسى و شرایط ذیل به متقاضیان واجد شرایط به صورت اجاره براى مدت یکسال  شمسى واگذار نماید. 
قیمت پایه اجاره دفتر کار شماره ملک 15/1368 به مساحت 81/35 متر مربع براساس قیمت کارشناسى ماهیانه مبلغ 4,000,000 ریال مى باشد و قیمت پایه اجاره 
دفترکار شماره ملک 15/1369 به مساحت 94/5 متر مربع براساس قیمت کارشناسى ماهیانه مبلغ 4,400,000 ریال مى باشد که بالاترین مبلغ پیشنهادى برنده 

مزایده خواهد بود. 
شرکت کنندگان باید  آخرین قیمت پیشنهادى خود را حداکثر تا پایان وقت ادارى روز یکشنبه مورخ 99/04/29 به دبیرخانه حراست شهردارى تحویل نمایند. 

- کمیسیون در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات مختار است  
- هزینه چاپ آگهى روزنامه به عهده برنده مزایده مى باشد. 

- جهت کسب اطلاعات بیشتر به سایت اینترنتى www.falavarjan.ir مراجعه فرمایید.

آگهـى مزایـده

جواد نصرى - شهردار فلاورجان

نوبت دوم

شناسه: 900507

شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان
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ادامه از صفحه یک

... افزایش اشــتغال را تحت 
شرایطی میسور می نماید. در 
پایان سال مالی هم، سهام از 
سود حاصل از تولید و عرضه، 
متناسب با شرایط مورد توافق 
برخوردار می شوند و اگر زیانی 
هم متوجه بنگاه شــده بود، 
منطقاً در زیــان حاصله هم 

صاحب سهم شریک است.

۳- قابل قبول است که برخی 
از ســهامداران بخواهنــد به 
دلایلی منتظر زمــان اعلام 
ارقام ترازنامه مالــی بنگاه و 
در یافت سود حاصله نمانند 
و به هر دلیلی ســهام خویش 
را بر اساس سابقه بنگاه و روند 
ســود و زیان آن در سال های 
گذشته بفروشــند و از بازار 

خارج شوند.

۴- اما وارد شــدن عده ای به 
بورس و خرید سهام شرکت یا 
شرکت هایی و فروختن آن ها 
در همان روز یا روزهای آتی 
به قیمت بالاتر و سپس تکرار 
این کار، در حالی که افزایش 
قیمت ســهام، هیچ ارتباطی 
با ســود آوری تولیدات بنگاه 
ذیربط ندارد، قماربازی با پول 
و نه سرمایه گذاری در بورس 
محسوب می شود. کاری که 
به خصوص در شرایطی مثل 
آنچه در این ایــام می گذرد 
متأثــر از سیاســت »دارایی 
فروشــی بخش های دولتی و 
اخیراً صاحبان بسیار محترم 
سهام هدیه ای عدالت«، خود 
بر اشــتیاق دیگران برای برد 
در قمارهای ساعتی و روزانه 
دامن می زند و شاخص روزانه 
بــورس را به علامت ســنج 
میزان این اشــتیاق به »کره 
گرفتن از آب نقدینگی« مبدل 

می سازد.

۵- رونق هر اقتصادی را باید 
در افزایش تولید، شاغل بودن 
متقاضیان کار، ثبات ســطح 
عمومی قیمت هــا و تحصیل 
ســود از ســرمایه گــذاری 
جستجو کرد و این به معنای 
آن است که افزایش شاخص 
بورس به واســطه کنش های 
پولی میل بــه دریافت منافع 
بالا، آن هم در زمانی چند روزه 
و چند ماهــه از مجاری قمار 
بازی روی سهام و تجربه برد 
و باخت از پول، نشانه اشتغال 
صاحبــان نقدینگی به کاری 
غیر مولد و منافعی قمار آورده 
اســت کاری که به اقتضای 
ذاتش، می تواند طوفان باخت 
را هم بــرای بازیگرانش رقم 

بزند.

۶- هــر چنــد بــالا رفتــن 
شــاخص بــورس از طریق 
قماربــازی بــر ســهامی که 
منشــأ افزایــش قیمت خود 
را نــه در چگونگی های خط 
تولید که در افزون طلبی های 
نقدینگی های مساله دار و یا 
عرضه دارایی های کم مقدار 
سهامداران پر شمار، رد یابی 
می کننــد، می توانــد عطش 
کســانی را به لزوم احساس 
روبه راه بودن اقتصاد، سیرآب 
نماید اما بدون شــک اقتصاد 
ملی از ایــن حیــث، امکان 
برخاستن و مشــاهده رونق 
تولید و دریافــت و پرداخت 
ســود معطوف به تولید و نه 
بهــره معطــوف به پــول را 

نخواهد داشت.

اقتصاد استان
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ورود موتورسیکلت ها به جاده سلامت ممنوع است
مدیر طــرح ســاماندهی نــاژوان اصفهــان گفت:پلیــس دوچرخه ســوار در صورت مشــاهده تردد 

موتورسیکلت سواران در جاده های سلامت اعمال قانون می کند.
سید رسول هاشمیان مدیر طرح ساماندهی ناژوان اصفهان اظهار کرد: علی رغم ایجاد موانع و مسدود کردن 
مسیر های ورود موتورسیکلت به جاده سلامت، بعضی شهروندان موتورسیکلت خود را با کمک همراهان 

خود از زمین بلند کرده و بعد از موانع قرار می دهند که این اقدام خلاف قانون است.
او با تاکید بر اینکه پلیس دوچرخه سوار در روز های تعطیل با مشاهده تردد موتورسیکلت سواران در جاده های 

سلامت اعمال قانون می کند، افزود: جاده سلامت سه ویژه دوچرخه سواران در ناژوان احداث می شود.
مدیر طرح ساماندهی ناژوان با بیان اینکه در ناژوان هفت پارکینگ برای پارک خودرو ها احداث شده که شهروندان می توانند 

خودرو های خود را در آن ها پارک کرده و بقیه مسیر را پیاده روی کنند. تصریح کرد: بر اساس برنامه ریزی شده در محل پارکینگ های موجود دو 
پارکینگ طبقاتی احداث خواهد شد. او ادامه داد: در بخش نصرآباد دنبال تعریض کوچه زاینده رود )قبل از باغ پرندگان( هستیم تا ترافیک این 
محدوده کاهش یابد. هاشمیان خاطرنشان کرد: در جلسه ای با مدیران مناطق ۹ و ۱۳ شهرداری مقرر شد طرح ترافیک برای خیابان های محدوده 

ناژوان جهت رفع مشکلات ترافیکی تهیه شود تا شاهد پس زدگی ترافیک آخر هفته به خیابان های باغ فردوس و لوله نباشیم.

سرمربی تیم هندبال بانوان سپاهان عضو داوطلب افتخاری جمعیت هلال احمر شد
سرمربی تیم هندبال بانوان سپاهان اصفهان در لیگ برتر هندبال بانوان کشور و مربی سابق تیم ملی نوجوانان 

و جوانان به عضویت افتخاری جمعیت هلال احمر در آمد .
 به گزارش روابط عمومی جمعیت هلال احمر استان اصفهان ؛ فاطمه محمدخانی با حضور در جمعیت هلال 

احمر استان عضو سازمان داوطلبان جمعیت هلال احمر شد.
 این بانوی ورزشکار اصفهانی با استقبال از عضویت در جمعیت هلال احمر برای همکاری در کارهای عام 

المنفعه و انسان دوستانه اظهار داشت : ورزش و روحیه ورزشکاری می تواند نقش مهمی در گسترش کار خیر 
و کمک به دیگران در سطح جامعه داشته باشد و بدون تردید هلال احمر به عنوان یک نهاد کمک رسان می تواند 

این امر را تسهیل کند .
 محمدخانی با بیان اینکه همواره تلاش کرده ام در انجام کارهای خیر و بشردوستانه مشوق و پیشقدم باشم و دیگران را نیز به این کار 

دعوت کنم گفت : کمک به دیگران علاوه بر تاثیرات اجتماعی ، در زندگی شخصی افراد نیز تاثیر گذارده و باعث رضایت درونی فرد می شود .
گفتنی است پس از پرکردن فرم عضویت سازمان داوطلبان ، سرمربی تیم هندبال بانوان سپاهان اصفهان با ملبس شدن به لباس داوطلبان به 

عضویت افتخاری جمعیت هلال احمر در آمد .

حسن سبحانی | مهر
یادداشــــت
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 نشان دادن تصاویر و 
یا مصاحبه با بیماران 

گرفتار با کرونا و 
خانواده های نگران آنها 
در کنار یادآوری تعداد 
فوت شدگان می تواند 

در تحریک افراد منفعل 
در رعایت توصیه های 

بهداشتی موثر باشد

ایــن در حالی اســت که 
فاصله  گــذاری اجتماعی، 
تنها فضــای فیزیکی بین 
افراد را تــا حداقل ۲ متر و 
بمنظور تامین سلامتی تک 
تک افــراد جامعه افزایش 
می دهــد ایــن در حالی 
است که فاصله گذاری اجتماعی نسبت 
به قرنطینه سراسری دارای خسارت های 
اقتصادی کمتری اســت و روند بازگشت 
به سطح عادی را به دلیل فعال باقی ماندن 

بخشی از کسب و کارها تسهیل می کند.
متاسفانه برخی افراد با بی توجهی و عادی 
انگاشتن شرایط حاضر همانند روزهای 
پیش از کرونا اقدام به تردد و قرارگرفتن 
در فاصله نزدیک با یکدیگر می کنند و با 
برپایی مراســم عزاداری، عروسی، تولد، 
دعا و بسیاری موارد دیگر در برخی نقاط، 
دوباره وضعیت را به شرایط هشدار چند ماه 

قبل بازگرداندند.
بارگذری به مجتمع های پزشکی، اتوبوس، 
مترو، مراکز خرید، رســتوران ها، اماکن 
عرضه کننده غذا و دیگر مکان های عمومی 
به راحتی متوجه می شــوید که برخی از 
مردم هیچ اهمیتی به رعایت توصیه های 
بهداشــتی و به ویژه فاصلــه ۲ متری با 

یکدیگر نمی دهند.
این درحالی است که این بی توجهی ها نه 
تنها مشکلات حادی برای همان افراد ایجاد 
می کند بلکه سلامت دیگر افراد جامعه را 
نیز بطور غیرمستقیم به مخاطره می اندازد.

از ســویی بی احتیاطی های دیده شده از 
برخی افراد به رعایت مسائل بهداشتی در 
حالی صورت می گیرد که هنوز وضعیت 
چند ماه پیش به ویژه اسفند و فروردین به 
شرایط بطورکامل عادی برنگشته که افراد 
به قرنطینه کردن خود در خانه توصیه و 
برای خروج از منزل به جز موارد ضروری 

منع می شدند.
در آن زمــان بســیاری از مــردم تنها 
خواسته شان رسیدن به شریطی بود که 
بتوانند همانند روزهای عادی در خیابان 
و فضای باز حتی برای خرید نیازهای خود 

حاضر شوند.
با این وجود در اواســط اردیبهشــت با 
بهبودیافتن شرایط تا حدودی این امکان 
مهیا شد ولی بارها و بارها به مردم توصیه 
شد که پروتکلهای بهداشتی به ویژه زدن 
ماســک و فاصله اجتماعــی را در اماکن 

عمومی رعایت کنند.
در این راستا رییس دانشگاه علوم پزشکی 

اصفهان بتازگی با اشاره به افزایش تعداد 
بســتری بیماران کرونایی در این استان 
به میزان روزهای آخر اســفند ۹۸ گفت: 
این وضعیت  زنگ خطــری برای مردم و 

مسئولان است.
طاهره چنگیــز، زنگ خطــر دیگر این 
بیماری در استان را کاهش سن مبتلایان 
به کرونا ذکر کرد و افزود: به نظر می رسد 
بازگشــت دوباره محدودیت ها می تواند 
عامل جلوگیری از شیوع بیشتر بیماری 

در استان شود.
وی ادامه داد: در این مرحله بیمارستان های 
امین، خورشید و غرضی به عنوان مرکز 
ارجاع بیماران کرونایی در شهر اصفهان 
است و علاوه بر این ســایر بیمارستان ها 
نیز دارای بخش ایزوله به منظور پذیرش 
بیمارانی است که به واسطه بیماری دیگری 
غیر از کرونا مراجعه داشته و ابتلای به کرونا 

در آنها تشخیص داده شده است.
چنگیز با بیــان اینکــه تجمع ها عامل 
گسترش بیماری کروناست، تاکید کرد: 
مردم از حضور در اجتماع  غیر ضروری در 

همه بخشها خودداری کنند.
رییس دانشــگاه علوم پزشکی اصفهان 
ادامه داد: متاسفانه برخی گزارش ها حاکی 
است با شــروع فعالیت تالارها در استان، 
این مراکز نسبت به رعایت پروتکل های 

بهداشتی اهتمام لازم ندارند.
وی اضافه کرد: برغم اینکه مراسمی مثل 
جشن عروسی، ترحیم و مهمانی و موارد 
شــبیه آن در فرهنگ ما پسندیده است 
ولی با توجه به شیوع بیماری کرونا توصیه 
می شود، شــهروندان و هم استانی ها از 

حضور در این برنامه ها اجتناب کنند.
اســتاندار اصفهان تاکید کرد: اگر مردم 
در رعایــت توصیه هــای بهداشــتی و 
فاصله گذاری اجتماعی همراهی نکنند 
نتیجه ای برای مقابله با ویروس نخواهیم 

داشت.
عباس رضایی با بیان اینکه برای سلامتی 
نمی توان قیمت تعیین کرد، اظهارکرد: 
نیروهای بهداشت و درمان خسته از کار 
نیستند بلکه خســته از عایت نکردن و 

بی توجهی مردم به توصیه های بهداشتی 
هستند.

وی با بیان اینکه از ۱۵ تیرماه ورود افراد در 
مجموعه اداری و اماکن سربسته، بانک ها، 
مترو و اتوبوس بدون ماسک ممنوع شده 
است، ادامه داد: در صورت رعایت نکردن 
پروتکل های بهداشتی، خدماتی در این 

مجموعه ها  ارایه نخواهد شد.
رضایی افزود: زمانی اقدامات موثر خواهد 
شد که مردم همکاری کرده و از حضور در 
مجالس غیرضروری در شرایط کرونایی 

پرهیز کنند.
اســتاندار اصفهان بیان کرد: بنا به تاکید 
رییس جمهوری فــردی که کرونا مثبت 
می شــود باید از حضور در مجامع پرهیز 
کند و به محل کار و خانــواده وی اطلاع 

داده شود.
به گفته وی شست  و شوی مکرر دست ها، 
اســتفاده از ماســک، دوری از تجمعات 
بی جهت و بی مورد و رعایت پروتکل های 
بهداشتی و عدم تجمع در پارک ها می توان 

کرونا را شکست داد.

   ساده انگاری کرونا نتیجه برداشت 
ناصحیح از عواقب این بیماری است

استاد جامعه شناسی دانشگاه آزاد واحد 
اصفهان گفت: ساده انگاری و بی توجهی 
برخی از افراد جامعه نسبت به تهدیدات 
کرونا نتیجه برداشت ناصحیح و غیرواقعی 
آنها از عواقب و پیامدهای این بیماری برای 

خود و اطرافیان آنهاست.
مهدی شــاه نوروزی در گفت و گو با ایرنا 
افزود: این افراد همان هایی هســتند که 
مرگ را برای همســایه می دانند و ابتلا 
به این بیمــاری را محال و درمــان آن را 
سطحی و همانند یک ســرماخوردگی 

ساده می دانند.
وی ادامــه داد: ولــی آنچه مهم اســت 
خودخواهی و بی مسوولیتی این افراد در 
قبال سایر افراد جامعه است زیرا آنها شاید 
برای جان خود ارزشی قائل نباشند ولی 
این حق را ندارند که سلامت دیگران را به 

اجبار تهدید کنند.

این جامعه شناس با تشــریح تغییرات و 
شرایط کشور در چند ماه اخیر به واسطه 
شــیوع ویروس کرونا و گرفتــاری های 
اجتماعی و اقتصادی بســیار برای مردم 
گفت: این بیماری همانند بحران جنگ 
اســت ولی نه یک جنــگ نظامی بلکه 
درگیری خاموشی که هرلحظه می تواند 

به اشکال مختلف جان افراد را بگیرد.
وی ادامه داد: در این جنگ باید مقصران 
شناسایی شــوند و در ابتدا به آنها آگاهی 
بیشتر در ارتباط با خطرات و پیامدهای این 
بیماری داده شود و درصورت اصرار برای 
ادامه روش غیربهداشتی خود در برخورد 
با این بیمــاری از راه های جریمه مالی تا 

برخوردهای قضایی استفاده شود.
شاه  نوروزی با بیان اینکه تاکنون بنا به آمار 
کشوری افزون بر ۱۱ هزار نفر در کشور، 
قربانی این بیماری شــدند، گفت: بر این 
اساس باید از طریق پزشکان سرشناس 
و مشهور هر روز توصیه های بهداشتی به 
صورت برجسته کردن عواقب ابتلا به این 
بیماری از رسانه های تصویری و شبکه های 

اجتماعی به مردم اطلاع رسانی شود.
وی نشــان دادن تصاویر و یا مصاحبه با 
بیماران گرفتار با کرونا و خانواده های نگران 
آنها در کنار یادآوری تعداد فوت شدگان 
می تواند در تحریک افراد منفعل در رعایت 

توصیه های بهداشتی موثر باشد.
این جامعه شناس با بیان اینکه گاهی اجبار 
موثر و ضروری است گفت: باید به اصناف و 
مسوولان اماکن عمومی دستور داده شود 
که باید با اجبار به رعایت فاصله اجتماعی 
و زدن ماسک به مردم خدمات ارائه دهند 
و یا بستر آن را بصورت کم کردن ظرفیت 

پذیرش در محل کسب خود فراهم کنند.
وی در پایان با بیان اینکــه این بیماری 
ساده و زودگذر نیســت، گفت: باید همه 
کارشناســان اجتماعی، جامعه شناسان 
و روانشناســان برای ارائــه راهکارهای 
لازم برای تاکید بــر رعایت پروتکل های 
بهداشتی و مجاب کردن اقشار بی ملاحظه 
در جامعه به رعایت این رســتورات وارد 

عمل شوند.

با رعایت نکردن فاصله گذاری اجتماعی، محدودیت کرونایی در اصفهان بازمی گردد؛  

سایه سنگین کرونا بر شهر
 ادامه داشتن شرایط کرونایی و موج های جدید شیوع این بیماری 
در کنار بی توجهی به توصیه های بهداشتی به ویژه رعایت فاصله 
اجتماعی افراد، تهدیدی جدی برای سلامت جامعه به ویژه اهالی 
استان اصفهان مطرح است که ضروری است همه در امورات 

روزمره پروتکل های بهداشتی را رعایت شود.

     رییس دانشگاه علوم پزشکی اصفهان: به نظر می رسد بازگشت دوباره محدودیت ها می تواند عامل جلوگیری از شیوع بیشتر بیماری در استان شود
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اضافه شدن بخش ویژه »کرونا« به دومین 
جشنواره فیلم کوتاه مهر سلامت 

دبیر خانه جشنواره فیلم کوتاه مهر سلامت در  
دومین جشنواره ملی فیلم کوتاه »مهر سلامت« 
اصفهان، از اضافه شدن بخش مربوط به آثار با 
موضوع بیماری کرونا خبر داد که به شکل  ویژه و در بخش مستقل مورد 

ارزیابی و داوری قرار خواهد داد. 

به گفته روابط عمومی این جشنواره  پیرو مصوبه شورای سیاستگذاری جشنواره، 
جهت انعکاس خدمات ارزشمند و ایثارگرانه مدافعان سلامت و تجلیل از خدمات 
ایشــان، و هم چنین ایجاد فرصتی برابر برای هنرمندانی که در این زمینه اقدام 
به تولید فیلم کرده اند، کلیه آثار مرتبط با بیماری کرونا به طور ویژه و در بخش 
مستقل مورد ارزیابی و داوری قرار خواهند گرفت.  دبیر خانه جشنواره فیلم کوتاه 
مهر سلامت در بخشی دیگر از اطلاعیه خود از اصحاب هنر )تهیه کنندگان، فیلم 
نامه نویسان، فیلم سازان( دعوت کرد نســبت به ثبت نام و ارسال آثار مرتبط با 
کرونا، اقدام نمایند. به اســتناد این دبیر خانه علاقه مندان می توانند آثار خود را 
تا ۳۱ تیرماه ۱۳۹۹ برای شرکت به جشنواره ارسال کنند. گفتنی است راه های 
ارتباطی با دبیرخانه دومین جشنواره ملی فیلم کوتاه به آدرس: اصفهان - خیابان 
نشاط - ابتدای خیابان فرشادی- ســاختمان اهل البیت علیهم السلام، تلفن: 

۳۲۲۰۷۷۶۴-۰۳۱و کانال تلگرام: mehr_salamt_film@ می باشد.

در جلسه بررسی پروژه های عمرانی مطرح شد؛

ایجاد شبکه بهم پیوسته دوچرخه در 
مناطق 15 گانه اصفهان

در جلسه شهردار اصفهان با معاونان و مدیران 
مناطق شــهری پیرامون پروژه های عمرانی 
اصفهان، طرح ایجاد شــبکه به هم پیوسته 
دوچرخه در مناطق 15 گانه و اختصاص اعتبار برای طرح های پیرایش 

شهری مورد بررسی و بحث قرار گرفت. 

به گزارش اداره ارتباطات رسانه ای شهرداری اصفهان، قدرت اله نوروزی در حاشیه 
جلسه بررسی پروژه های عمرانی که به منظور بررسی طرح های پیرایش شهری 
در مناطق ۱۵ گانه شهرداری اصفهان و همچنین بررسی میزان پیشرفت رینگ 
چهارم، تقاطع های غیر همسطح شهید سلیمانی و آفتاب، برگزار شد، اظهار کرد: 
در این نشست موضوعات پیرایش شهری و اشکالات موجود در آن مطرح و قرار 
شد در اولین فرصت موانع برطرف و با یک اراده جمعی این موضوع در ۱۵ منطقه 
پیگیری شود. وی ادامه داد: در صورت وقوع این اتفاق در مناطق ۱۵ گانه ظاهر شهر 
می تواند دستخوش تحولات بسیار خوبی شود زیرا نازیبایی ها حذف و با یکسان 

سازی و هارمونی ایجاد شده به شور و نشاط شهری کمک می شود.
شهردار اصفهان تاکید کرد: یکی دیگر از موضوعات مطرح شده در جلسه این بود 
که راهکاری پیدا شود تا در همه مناطق، خیابانی ویژه دوچرخه سواری در نظر 
گرفته شود و این خیابان ها در مناطق مختلف شهرداری به یکدیگر متصل شود تا 

در مجموع یک شبکه دوچرخه سواری در شهر اصفهان شکل بگیرد.
وی با بیان اینکه همه مناطق شهرداری متعهد شدند که این کار را انجام دهند، 
افزود: طرح ایجاد مسیرهای دوچرخه در همه مناطق در حوزه حمل و نقل مراحل 
نهایی خود را طی کرده و از ۱۵ روز آینده عملیات اجرایی این طرح برای اجرایی 
شدن به مناطق ابلاغ می شود. نوروزی ارزیابی عملکرد پیمانکاران سازمان عمران 
در تقاطع غیرهمسطح شهید سلیمانی، پل آفتاب و آزادسازی های بین این دو 
تقاطع را از دیگر موضوعات مطرح شده در این جلسه ذکر کرد و گفت: همچنین 
در خصوص زیرگذری که دارای یک لوپ و ســه رمپ در همین مسیر در جاده 
قهجاورستان است، بحث شد و با جمع بندی هایی که صورت گرفت، مباحث مطرح 
شده می تواند برای همه مردم امیدبخش باشد. وی تاکید کرد: رینگ چهارم به 

عنوان یک موضوع جدی در دستور کار مدیران شهرداری قرار دارد.
شهردار اصفهان با اشاره به برنامه های »هر یکشنبه، یک افتتاح«، تاکید کرد: هر 
میزان جلو می رویم تعداد کارهای انجام شده و کلنگ زنی هایی که وجود دارد 
کار در »هر یکشنبه یک افتتاح« را مشکل کرده است و »هر یکشنبه یک افتتاح« 
برندی است که در بطن این کار کلنگ زنی ها و افتتاحیه های زیادی برای شهر 
اصفهان وجود دارد. وی اضافه کرد: امیدواریم با همین سرعت و روندی که در حال 

طی شدن است، بتوانیم مسیر افتتاحیه ها را ادامه دهیم. 

   آزادسازی سه کیلومتر دیگر از مسیر حلقه حفاظتی 
معاون عمران شهری شهرداری اصفهان نیز در حاشیه این نشست، اظهار کرد: 
عملیات آزادسازی سه کیلومتر دیگر از حلقه حفاظتی از کیلومتر ۴ تا ۷ از روستای 
بهاران تا تقاطع آفتاب آغاز شده که برآورد هزینه برای اجرای این بخش از رینگ 
۶۰ میلیارد تومان است. ایرج مظفر تصریح کرد: برای اجرای این سه کیلومتر لازم 
است، آزادسازی به عرض ۷۶ متر انجام شود و امیدواریم آزادسازی های این مسیر 

ظرف ۱۰ ماه انجام شود.
وی با بیان اینکه در این مسیر یک پل در کانال آب و تقاطع جاده قهجاورستان است 
که به صورت زیرگذر اجرا می شود، تصریح کرد: با اجرای این پروژه، بلوار فرزانگان 
به شش راه و جاده بهاران متصل و با افتتاح پروژه سردار شهید سلیمانی مسیر 
شرق حلقه حفاظتی شهر مورد بهره برداری قرار می گیرد. معاون عمران شهری 
شهرداری اصفهان با تاکید بر اینکه طول مسیر حلقه حفاظتی شهر حدفاصل 
کارخانه قند تا تقاطع آفتاب هفت کیلومتر اســت که یک کیلومتر آن با احداث 
پروژه مجموعه  پل  ها و تقاطع سردار شهید ســلیمانی احداث می شود، گفت: 
حدود ۵۰۰ متر از این مسیر هفت کیلومتری با ساخت تقاطع آفتاب تکمیل شد، 
سه کیلومتر هم آغاز شده و دو و نیم کیلومتر در روستا و جاده خاتون آباد است که 
منطقه ۱۵ در حال آزادسازی این مسیر است که تا اواخر امسال عملیات اجرایی 

این بخش آغاز می شود.

خـــبـــر

گـــزارش

خـــبــــر

94 درصد مشترکین  خانگی برخوار کمتر از الگو آب  مصرف می کنند

مدیر آبفا شهرســتان برخوار اعلام کــرد:  94 درصد 
مشترکین خانگی در شهرستان برخوار ماهانه بین صفر تا 
14 متر مکعب و کمتر از الگو، آب شرب و بهداشت مصرف 

می کنند.

احمد رضا مهرجو  با بیان اینکه سرانه مصرف آب شهروندان در بخش خانگی حدود ۱۴۵ 
لیتر در شبانه روز اســت افزود: از عوامل موثر در کاهش مصرف سرانه آب در شهرستان 
برخوار در سال های اخیر  می توان به  تشکیل اکیپ مروجین، آگاه سازی مردم در مصرف 
بهینه آب، همچنین بهره گیری از ظرفیت های فرهنگی و هنری اشاره کرد و نتیجه آن 

کاهش ۲۰ تا ۲۵ درصدی سرانه مصرف آب در بخش خانگی  است..
مدیر آبفا شهرستان برخوار با اشاره به اینکه سلامت و بهداشت آب شرب از اهمیت بسیار 
بالایی برخوردار است وکیفیت آب شرب ازخطوط قرمز شرکت می باشد، خاطر نشان کرد: 
شبکه بهداشت و درمان بر روی کیفیت آب شرب نظارت و کنترل دقیق داشته و ارتباط 
تنگاتنگی در بحث کنترل و کیفیت آب با شرکت آبفا دارد، همچنین چند سالی است که 
شرکت آبفا استان، آزمایشگاه سیارکنترل کیفی وپایش آب راه اندازی کرده و در زمان نیاز 
در هر نقطه از استان  از این آزمایشگاه سیار  برای انجام پایش کیفی به منظور اطمینان 

از سلامت آب استفاده می شود.
مهرجوکنترل کمی و کیفی آب شــرب و بهداشــت را از وظایف اصلی و ذاتی شــرکت 
آب و فاضلاب دانســت و تاکید کرد: آبفا شهرســتان برخوار در زمینه کیفی روزانه و به 
صورت مستمر آزمایشات  شیمیایی و میکروبی  آب شرب را مانند کلرسنجی ، کدورت 
 ســنجی انجام می دهد بدین ترتیب از  ســالم و بهداشــتی بودن آب اطمینان حاصل

 می شود.
مدیر آبفا شهرســتان برخوار به چگونگی تامین آب شرب شهرســتان برخوار پرداخت 
و بیان داشت: شهرستان برخوار تحت پوشش طرح آبرســانی اصفهان بزرگ قرار دارد 
که  از طریق چهار خط انتقال از مســیر شیرخانه کاوه، شــیرخانه دولت آباد، شیرخانه 
 زینبیه و ایســتگاه پمپاژ آب اردستان منشــعب شده و وارد شــبکه توزیع آب برخوار 

می شود.
وی با اشاره به میزان آب مصرفی در طول شبانه روز افزود: در کل شهرستان میزان مصرف 
آب در طول شــبانه روز در زمان غیر پیک حدود ۲۲۰ هزار متر مکعب و در اوقات پیک 
مصرف به بیش از ۳۰ هزار متر مکعب هم می رسد این در حالیست که در فصل تابستان  
از مشترکین برخوار انتظار می رود باتوجه به  محدودیت منابع آبی همچنان آب شرب را 

مطابق الگومصرف کنند تا در تامین پایدار آب شرب با چالش مواجه نشویم.  

اخبار اصفهان
خـــبــــر

آزاده سلیمان نژاد
خـــبــــر

اخبار اصفهان
گـــزارش
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بازار کار

جهت درج آگهی های 
استخدامی خود در 
 روزنامه اخبار اصفهان

  با شماره
32274500 

 تماس حاصل فرمایید 

بازار کـار

استخدام کارشناس شیمی آقا در یک 
شرکت معتبر تولیدی در اصفهان

واتساپ 09136536865

استخدام کارشناس فروش و 
بازاریابی)رشته برق، سخت افزار(در 

اصفهان
 موبایل 09138250746

استخدام طراح و گرافیست جهت 
هایپرمارکت انلاین هایپرباز - 

واتساپ 09928640206

استخدام معمار، حسابدار، 
گرافیست و کارشناس فروش در 

اصفهان
تلفن 03132305890

استخدام انباردار آقا در یک شرکت 
ساختمانی در اصفهان

abdollahi_iraj@yahoo.com

 » واکســن موجــب بروز 
بیماری اوتیسم در کودک 
می شود«، »با واکسن زدن 
جیب شــرکتهای سازنده 
واکســن را پــر می کنید«، 
»واکسن توطئه غرب است 

و ژن های ما را تغییر می دهد«
اینها بخشی از اظهارات عجیب کسانی است 
که این روزها در سطح جامعه خود را به عنوان 
»واکسن گریزان« شناخته می شوند. واکسن 
گریزان که برخی از آنها واکسن«ستیز« هم 
هستند عمده تئوری های خود را بر این مبنا 
ارائه می دهند که واکسن کاری بیهوده است، 
نتیجه ای ندارد و فقط باعث ســود بیشتر 
شرکتهای ســازنده واکسن می شود. البته 
هم در ایران تمرکز بیشتر واکسن گریزان بر 
روی مسائل مذهبی است و تئوری هایی مثل 
بیمار کردن جمعیت مسلمان و شیعه ار راه 
تزریق واکسن هایی که از غرب وارد می شود، 

گفته می شود.
 مشخص نیست واکسن گریزان چرا از بین 
مظاهر بسیار پزشــکی مدرن دست روی 
واکسن گذاشته اند اما این دسته به شدت 
در حال تبلیغ این تفکر هســتند که برای 
در امــان ماندن فرزندانمان از آســیبهای 

واکسن واکسیناسیون همگانی باید متوقف 
بشود. این تفکر در غرب تقریبا از دهه هفتاد 
میلادی با ظهــور جنبش هــای هیپی و 
ضدفرهنگ که تفکر اصلی شان علم ستیزی 

بود شروع شد.
در ایران هم از ابتدا یعنی در ســال 1208 
که واکسن آبله به کشــور وارد شد و تزریق 
همگانی آن به تصویب مجلس شورای ملی 
رسید بســیاری به این دلیل که واکسن از 
طرف فرنگی ها وارد کشور شده بود، آن را 
توطئه غرب برای ضربه زدن به ایرانی ها و از 

بین بردن نسل می دانستند. 
اما در دهه های اخیر یک پزشک مشهور در 
حوزه طب اسلامی موضوع واکسن گریزی 
را یک بار دیگر مطرح و مردم را تشویق کرد 
تا برخلاف قوانین بهداشت و درمان کشور به 
کودکان خود واکسن نزنند و حتی در دوران 
بارداری هم از داروهای شیمیایی رایج برای 

رشد و تقویت جنین استفاده نکنند.
اما نکته جالب ماجرا اینجاست که تا به حال 
هیچکدام از این افراد نتوانســته اند دلیل 
محکم و قانع کننده ای برای ادعاهای خود 
بیاورند. در ایــران اکثر مبلغان عدم تزریق 
واکسن به نوزادان و کودکان جملات خود 
را به  گذاره تکراری »تحقیق کنید« شروع 
می کنند. این گذاره شاید اینطور نشان بدهد 
که این افراد قبلا تحقیقات مفصلی روی این 
ماجرا انجام داده اند اما واقعیت این است که 
ارجاعات محدود آنها به منابع غربی فقط یک 
سمت ماجرا را روایت می کند.در این گزارش 
بررسی می کنیم که چیزی که این افراد آن را 
تحقیق نامگذاری کرده اند چقدر معتبر است. 

از طرف دیگر باید دانست که تبلیغات این 
افراد تبعاتی مخربی برای بخش بهداشت، 
افکار عمومی جامعه و و دین و مذهب ما دارد.

از روی دست غرب، بر علیه غرب
واکســن گریزان برای اثبات حرفهای خود 
به بخشــی از مطالعات و تحقیقاتی که در 
اروپا و آمریکا توســط »جنبش های ضد 
واکسن انجام شده« اشاره می کنند. نکته 
اول درباره این ادعاها این است که چه طور 
واکسن گریزان معتقدند غرب با ارائه واکسن 
در صدد آسیب زدن به نسل ماست اما برای 
اثبات همین حرف به منابع غربی اســتناد 

می کنند؟!
از آن طرف همیشــه بخــش پایانی این 
مســتندات غربی از طرف واکسن گریزان 
مسکوت می ماند. به عنوان مثال این ادعا را 
که واکسن باعث بروز اوتیسم می شود اولین 
بار »اندرو ویکفیلد« یک پزشک انگلیسی 
مطرح کرد. ویکفیلد علی رغم اینکه هیچوقت 
نتوانست ادعایش را به صورت علمی ثابت 
کند طرفداران و دنبال کننــدگان زیادی 

پیدا کرد.
در نهایت مشــخص شــد که ویکفیلد در 
یک برنامه ریزی دقیق به دنبــال آن بوده 
که با شیوع ترس از واکسن، شرکتی برای 
تست های جدید و همچنین پیگیری قضایی 
شکایت های واکسنی ایجاد کند. شرکتی که 
در صورت تاسیس پول خوبی روانه جیب 
او می کرد. بعدها مشخص شد این پزشک 
بریتاینیایی مطالعات خود را جعل کرده است 
و در واقع جامعه آماری او مبتلا به بیماری ای 
که ویکفیلد ادعا می کرد نشــده اند. حالا 

درحالی که بیشتر از بیست سال از آن ادعا 
می گذرد و حتی مقاله ویکفیلد از ژورنال های 
معتبر علمی حذف شده  است، اما ادعای او در 
رابطه با رابطه واکسن سرخک و بروز بیماری 
اوتیسم در کودکان، برای بسیاری به یک باور 

تبدیل شده است.
واکسیناسیون در ایران قانون است

ضربه دیگر »واکســن گریزان« به کشور، 
ایستادن در برابر یک امر قانونی است. اکثر 
واکســن گریزان در ایران افرادی معتقد به 
طب اسلامی هستند. جدای از اینکه بین 
طب اسلامی و طب سنتی اختلافات بسیاری 
وجود دارد و طب اســلامی خود را از طب 
سنتی جدا می داند، آن بخش از جامعه که  
به طب اسلامی اعتقاد دارند اکثرا در زمره 
دینداران و افراد مذهبی جامعه به حساب 
می آیند. حالا اگر افرادی تحت عنوان طب 
اسلامی »واکسن گریزی« را ترویج می کنند 
درواقع باعث می شوند افراد مذهبی جامعه 

بدون هیچ سند و برهان علمی قوی جلوی 
یکی از قوانین جمهوری اسلامی بایستند و 

حرکت بر خلاف آن را تبلیغ  کنند.
تبلیغات مجازی بــرای تاثیر بر توده 

مردم
این روزها تبلیغات »واکســن گریزان« در 
فضای مجازی شــدت گرفته است. البته 
همانطور که گفته شد واکسن گریزی فقط 
در ایران طرفدار ندارد و کشورهای اروپایی 
و آمریکایی  هم  درگیر شایعات و ترسهایی 
که واکسن گریزان به دل جامعه می اندازند 
هســتند. اما این روزها فضای مجازی این 
امکان را در اخیتار واکسن گریزان قرار داده 
است تا با وسعت دسترسی بیشتری ادعاهای 

نامطمئن خود را تکرار و ترویج کنند.
چندی قبل همســر یکــی از خوانندگان 
معروف ایرانی که تنها شــغل او »همســر 
یک خواننده معروف بودن« است؛ با انتشار 
ویدئویی در اینستاگرام از مردم خواست تا 

»تحقیق« کنند و به کودکان خود واکسن 
نزنند.

کیانوش جهانپور رئیس مرکز روابط عمومی 
و اطلاع رسانی وزارت بهداشت در واکنش 
به این ویدئو گفت: » در کشــورها و جوامع 
مختلف افراد با علل و انگیزه های مختلف 
به جریانات ضد واکســن دامــن می زنند؛ 
افرادی که ممکن است بعضا حتی اختلالات 
شخصیتی و یا اختلالات اجتماعی دارند و 
یا افرادی که ممکن است دارای انگیزه های 
دیگری مانند تعارض منافع و یا انگیزه های 
مالی خاصی باشند، متاسفانه به جریان های 
ضد واکسن دامن می زنند و البته افراد ناآگاه 
و کم اطلاع هم بعضا ممکن است که تحت 
تاثیر این افراد قرار گیرند؛ به طوری که حتی 
به نوعی در روند واکسیناسیون فرزندان و 
کودکان اختلال ایجاد شده و مشکلاتی را 
برای سلامت آنها و ســلامت افراد جامعه 

ایجاد کند.«

عدم اعتماد به واکسن از کجا ریشه می گیرد؟
در دهه های اخیر یک پزشک مشــهور در حوزه طب اسلامی 

موضوع واکسن گریزی را یک بار دیگر مطرح و مردم را تشویق 

کرد برخلاف قوانین بهداشــت و درمان کشور به کودکان خود 

واکسن نزنند.

این روزها فضای 
مجازی این امکان 

را در اخیتار 
واکسن گریزان 

قرار داده است تا با 
وسعت دسترسی 
بیشتری ادعاهای 

نامطمئن خود را 
تکرار و ترویج 

کنند.

 بهداشت نیوز
گزارش
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استخدام بازاریاب آقا در شرکت پخش 
لوازم الکتریکی نصف جهان
nayer.nazer@yahoo.com

استخدام طراح و توسعه دهنده وب 
در یک شرکت معتبر در اصفهان

itacademi@yahoo.com

استخدام نجار mdf کار و کارگر ساده در 
اصفهان

موبایل 09131043833

استخدام سرپرست بازاریابی در یک 
کارخانه تولیدی در اصفهان
Hrm.jobapp@gmail.com

استخدام سرپرست اداری در یک 
شرکت معتبر در اصفهان
تلگرام 09380088425

استخدام گرافیست و تدوینگر خانم 
در یک مجموعه معتبر در اصفهان

موبایل 09133290339

استخدام سرپرست فروش، 
فروشنده حضوری و موزع در  

شرکت پویا پخش سپنتا
تلفن 03135723651

استخدام کارمند IT در یک شرکت 
معتبر در حوزه It در اصفهان
موبایل 09916717546

استخدام راننده کشنده کمر شکن 
FH در شرکت مهندسی گرانسا 

پارس
موبایل 09120822927

همکاری فروش محصولات بیمه ای 
همراه با اعطای کد کارشناسی

موبایل 09130753103

استخدام کارپرداز آقا در شرکت معتبر 
تولیدی و صنعتی در اصفهان

aghaiia629@gmail.com

ماسک هیچ ضرری برای سلامتی ندارد
کارشناسان تاکید دارند: استفاده از ماسک موثرترین راه برای پیشگیری از ابتلا به بیماری کووید-19 است اما ممکن است 

برخی افراد به دلیل برخی اطلاع رسانی های غیراصولی و غیرعلمی، استفاده از ماسک را برای سلامتی مضر تلقی کنند.
، استفاده از ماسک برای طولانی مدت ممکن اســت خسته کننده باشد اما به گفته کارشناسان سلامت برخی اطلاعات 
غیرعلمی و از منابع غیرمعتبر که در رابطه با مضرات استفاده از ماسک مطرح می شوند بدون شک صحت ندارند.با توجه به 

همه گیری بیماری کووید-19 و تاکید بر استفاده از ماسک از سوی کارشناسان سلامت، ادعاهایی در مورد مضرات آن برای 
سلامتی مطرح شده که "کاهش سطح اکسیژن بدن که موجب تنفس سطح خطرناکی از کربن دی اکسید بازدم می شود" یا 

"تضعیف سیستم ایمنی بدن" از جمله آنهاست.این موضوع حقیقت دارد که کارشناسان سلامت عمومی معتقدند برخی افراد همچون 
کودکان کمتر از دو سال، افراد مبتلا به مشکلات جسمی که نفس کشیدن را برای آنان سخت می کند و افرادی که به دلیل ناتوانی فیزیکی، قادر به برداشتن ماسک 
از روی صورت خود نیستند، لازم نیست ماسک بزنند.به گفته کارشناسان سلامت، استفاده از ماسک اگرچه در ساعات طولانی ممکن است خسته کننده باشد اما به 
هیچ وجه موجب بروز بیماری یا ناتوانی نمی شود.ممکن است برخی افراد تصور کنند استفاده از ماسک موجب کاهش سطح اکسیژن بدن و خون شود اما این موضوع 
صحیح نیست.کاهش سطح اکسیژن خون و بدن با علائمی چون تنگی نفس، سرفه، بالا رفتن یا کند شدن ضربان قلب، تعریق و تغییر رنگ پوست همراه است که در 
این شرایط لازم است افراد در بیمارستان تحت درمان قرار گیرند و در موارد شدید بیمار به دستگاه تنفس مصنوعی احتیاج پیدا می کند. اما استفاده از ماسک با این 

پیامدها برای فرد همراه نیست.

اصرار بر اعمال محدودیت ها در دستور کار ستاد کرونای تهران
فرمانده عملیات مقابلــه با کرونا در کلان شــهر تهران با بیان ایــن که اصرار بر اعمــال محدودیت ها 
در دستور کار ســتاد فرماندهی مقابله با کروناســت، خواســتار لغو آزمون های حضوری دانشگاه ها و 
افزایش ســطح تراکنش های مالی شد.دکتر علیرضا زالی در جلسه ســتاد فرماندهی مقابله با ویروس 

کرونا که با حضور نماینــدگان دســتگاه های اجرایی، انتظامی، نظارتی، نیروهای مســلح و روســای 
دانشگاه های علوم پزشکی مستقر در تهران برگزار شــد، ضرورت بازنگری در اعمال محدودیت ها و ایجاد 

فرآیندهای مقابله با کرونا را مورد تاکید قرار داد.وی تقلیل ســاعت کاری و اســتفاده از ظرفیت 50 درصدی 
کارمندان را مورد توجه قرار داد و استمرار این ساز و کار را تا پایان ریشه کنی کرونا خواستار شد.زالی با بیان اینکه اصرار 

بر اعمال محدودیت ها در دستور کار ستاد فرماندهی مقابله با ویروس کرونا قرار دارد، خاطرنشان کرد: لغو آزمون های حضوری دانشگاه ها، 
افزایش سطح تراکنش های مالی توسط بانک ها و ارائه پیشنهادات سخت گیرانه برای ایجاد شرایط بهتر و پیشگیری از افزایش فرسودگی کادر 

درمان می تواند از جمله اقدامات موثر برای کنترل کرونا باشد.
زالی گفت: ظرف 48 ساعت گذشته آمار مراجعه کنندگان با علائم  بیماری کووید 19 به مراکز بهداشتی و درمانی تهران به بالاترین رقم خود 

رسیده که باید برای کنترل این ویروس به سرعت اقدامات مداخله ای و جدی انجام شود.

گزارش

در کنار سایر اقدامات محافظتی مانند رعایت 
فاصله اجتماعی و بهداشت مناسب دست ها، ماسک صورت نیز روشی آسان و بالقوه برای 
ایمن ماندن از ویروس و پایین آوردن منحنی کووید 19 است. آژانس های بهداشتی، از جمله 
مراکز کنترل و پیشگیری از بیماری ها، اکنون همه افراد را تشویق می کنند که در محیط های 

عمومی از ماسک های صورت استفاده کنند.
چرا استفاده از ماسک در جلوگیری از همه گیری ویروس کرونا اهمیت دارد؟

گفته می شود که بخش زیادی از انتقال ویروس در دوران ابتدایی بیماری اتفاق می افتد و 
ممکن است افراد قبل از شروع علائم بیماری، بتوانند ویروس را سرایت دهند. علاوه بر اینکه، 
تحقیقات علمی نشــان می دهد که 80 درصد انتقال ویروس از ناقلان بدون علامت ناشی 
می شود. بر اساس تحقیقات جدید، استفاده گسترده از ماسک ممکن است به محدود کردن 
انتقال ویروس توسط افرادی که اطلاعی از ناقل بودن خود ندارند، کمک کند. در کنار تمام 
این موارد این نکته را نیز باید یادآور شویم که محققان و پزشکان از همان ابتدا، عنوان کردند 
که استفاده از ماسک باعث می شود شما از تماس دست آلوده با دهان و بینی خود اجتناب 

کنید. حالا باید دید چه نوع از ماسک های صورت بهترین عملکرد را دارند؟

ماسک های فیلتردار
ماسک های تنفسی فیلتردار از الیاف در هم تنیده ای ساخته شده اند تا در 
فیلتر کردن عوامل بیماری زا در هوا بسیار مؤثر باشند. البته این ماسک ها 
باید مطابق با اســتانداردهای دقیق بهداشتی استفاده شوند. محققان قطر 
ویروس کرونا را حدود 125 نانومتر تخمین زده اند. با توجه به این نکته، باید 
بدانید که: ماسک های تنفســی N۹۵ در صورتی که معتبر باشند، می توانند 
95 درصد از ذرات معلق در هوا با قطر 100 تــا 300 نانومتر را فیلتر کنند. 
ماســک های تنفســی N۹۹ توانایی فیلتر 99 درصد از ایــن ذرات را دارد و 
ماسک های تنفســی N۱۰۰ می تواند مانع از ورود 99.7 درصد از ذرات معلق 

در هوا شوند.
برخی از انواع این ماسک های تنفســی دارای دریچه هایی هستند که باعث 
می شوند هوای بازدم از ماسک خارج شود و تنفس برای کاربر راحت تر باشد. اما 
این ویژگی یک نکته منفی با خود دارد و آن این است که در صورتی که فردی 
بیمار از این ماسک استفاده کند، در صورت نزدیک شدن به دیگر افراد، احتمال 
انتقال ذرات ویروســی که از طریق این دریچه ها بازدم می شوند را به افراد بالا 
می برد. به همین دلیل است که توصیه شده افرادی که درگیر ویروس کرونا هستند، از این 

نوع ماسک استفاده نکنند.
ماسک های جراحی

انواع مختلفی از ماســک های جراحی در بازار وجود دارد. به طور معمول، این ماسک های 
یکبار مصرف به شکل مستطیل برش داده می شوند و نوارهای چین خورده ای برای پوشاندن 
بینی، دهان و فک در آنها تعبیه شده  است. الیاف این ماسک ها را نوعی پارچه مصنوعی قابل 

تنفس تشکیل داده است.
برخلاف ماسک ها تنفسی فیلتردار، ماسک های صورت جراحی استاندارهای سختگیرانه ای 
برای قرار گرفتن بر روی صورت و نحوه اســتفاده ندارند. این ماســک ها لازم نیست که بر 
روی بخش های پوشانده شده صورت شــما، مهر و موم هوایی تشکیل دهند. در خصوص 
این موضوع که ماســک های جراحی چه میزان از ذرات معلق در هــوا را فیلتر می کنند، 
آمارهای متفاوت وجود دارد. گزارش ها از امکان فیلتر شدن 10 تا 90 درصدی ذرات توسط 

این ماســک ها می گویند. اما علیرغم تفاوت در ظرفیت و فیلتراسیون ماسک های فیلتردار 
و جراحی، یک کارآزمایی تصادفی نشان داده است که ماسک جراحی و N۹۵ خطر ابتلای 
شرکت کنندگان به بیماری های مختلف تنفسی را به روش های مشابه کاهش می دهد. بر 
اساس این تحقیقات، استفاده صحیح و مداوم از ماســک، نقش محوری تری نسبت به نوع 
ماسک، در کنترل انتقال ذرات به شرکت کنندگان در مطالعه داشته است. لازم است بدانید 

مطالعات دیگر در این زمینه نیز، این یافته ها را تأیید کرده است.
ماسک پارچه ای

ماسک های پارچه ای دست ســاز در محافظت از افراد کمتر موفق هستند چون اغلب آنها 
شکاف هایی در نزدیکی بینی، گونه ها و فک دارند که باعث استنشاق قطرات ریز می شوند. 
همچنین، خود پارچه معمولا به خاطر منافذی کــه دارد، در مهار ذرات ریز چندان موفق 
نیست. اگرچه ماسک های پارچه ای نســبت به همتایان خود در سطح پزشکی اثربخشی 
کمتری دارند، اما نتایج تجربی نشان می دهد که در صورت درست ساخته شدن و استفاده 
صحیح از ماسک های دست ساز، پوشیدن آنها به مراتب بهتر از حضور در محیط های عمومی 

بدون ماسک است.
چه موادی برای ساخت ماسک خانگی مناسب هستند؟

مراکز کنترل و پیشگیری از بیماری ها پیشنهاد می کنند از سه لایه 100 درصد پارچه نخی 
محکم بافته شده به صورت چند لایه تاشو استفاده شود. اگرچه ماسک های نخی ضخیم تر 
معمولاً در فیلتر کردن ذرات کوچک بهتر عمل می کنند، با این حال، گفته می شود که از مواد 
بسیار ضخیم مانند کیسه های جارو برقی خودداری شود. به طور کلی، افراد هنگام پوشیدن 
ماسک، دچار مقاومت در تنفس راحت می شوند اما استفاده از موادی که اجازه عبور هوا را 
نمی دهند، تنفس را دشوارتر می کنند و این موضوع می تواند بر قلب و ریه ها فشار وارد کند.

سازمان بهداشت جهانی توصیه هایی را در مورد ماسک های پارچه ای منتشر کرده است:
- ماسک ها باید حداقل سه لایه پارچه داشته باشند.

- لایه داخلی باید از مواد جاذب مانند پنبه ساخته شود.
- لایه میانی به گونه ای طراحی شده است که مانند سد عمل کند پس باید از یک ماده مانند 

پلی پروپیلن ساخته شود.
- لایه بیرونی هم باید از ماده ای غیر جاذب مانند پلی استر یا مخلوط پلی استر ساخته شود.

کدام ماسک ها ما را در برابر کرونا محافظت می کند؟

آیا ویروس کرونا بیشتر سراغ مردان می رود؟
دکتر فرید نجفی،  معاون تحقیقات و فناوری دانشگاه علوم پزشکی کرمانشاه د با اشاره به آمار 
بالای مبتلایان مرد در زمان شروع اپیدمی کرونا، گفت: در آن مقطع تعداد مبتلایان مرد فاصله 
زیادی با مبتلایان زن داشت، اما رفته رفته تعداد مبتلایان زن نیز افزایش پیدا کرد و عملا می 
توان گفت در حال حاضر به حد برابری رسیده است.وی افزود: کرونا یک بیماری مسری است 
و جنسیت نقش چندانی در ابتلا به آن ندارد و عمدتا ریسک فاکتورهایی مثل سن و ابتلا به 
بیماریهای زمینه ای در شدت بروز آن و مرگ و میر ناشی از آن نقش دارند.نجفی تصریح کرد: 
کرونا جنسیت نمی شناسد و هر مرد و زنی که سر راهش قرار بگیرد را مبتلا می کند،  بنابراین 
همه افراد باید در مقابل این بیماری رعایت نکات بهداشتی را داشته باشند.معاون تحقیقات 
و فناوری دانشگاه علوم پزشکی کرمانشاه در ادامه در خصوص ابتلای بیشتر مردان به این 
بیماری در برخی از مقاطع شیوع این بیماری، رفتار آنها در محیط بیرون را عامل موثری در 
این زمینه دانست و افزود: مردان بیشتر از زنان در محیط بیرون هستند و ابتلای بیشتر آنها 
به این بیماری نسبت به زنان طبیعی است.وی افزود: از طرفی این احتمال هست که مردان 
نسبت به زنان کمتر رعایت نکات ایمنی را داشته و کمتر از ماسک استفاده می کنند، بنابراین 

بیش از زنان در معرض ابتلا به کرونا قرار دارند.

  استفاده از مواد شوینده
 برای شست و شوی میوه و سبزیجات ممنوع

شاید باور این نکته پس از چند ماه عادت به شست وشو و استفاده از ترفندهای مختلف ضدعفونی  
کردن که در شــبکه های مجازی برای پیشــگیری از انتقال کرونا از مواد غذایی خام، میوه ها و 

سبزیجات آموخته ایم کمی دشوار باشد.
،اما به گفته مرکز کنترل و پیشــگیری بیماری های ایالات متحده، تا به حال هیچ شــواهدی از 
اثربخشی نمک، ســرکه یا آبلیمو برای ضدعفونی کردن مواد غذایی تازه به دست نیامده است. 
به توصیه این مرکز و همین طور ســازمان بهداشت جهانی برای شســتن میوه ها و سبزیجات، 

شست وشوی آنها زیر آب روان و تمیز کافی است.
همچنین برای شست وشوی سطح برخی سبزیجاتی که پوســت های ناهموار و آلوده تری دارند 
مانند سیب زمینی، بهتر است از برس های شست وشو کمک گرفته شود.سازمان بهداشت جهانی 
تأکید دارد که به هیچ عنوان از مواد شوینده و شیمیایی برای شست وشوی میوه ها و سبزی های 
تازه نباید استفاده کرد. اما اگر همچنان نگران هستید بهتر است از محلول های مخصوص برای 

این کار استفاده کنید و از استفاده از سایر مواد شوینده بپرهیزید.

آیا هوا می تواند ناقل ویروس کرونا باشد؟
بخشی از جامعه  پزشکی جهانی معتقدند که هوا یکی از مهمترین عوامل گسترش ویروس کرونا است.

طبق اطلاعیه جدید سازمان جهانی بهداشت؛ شواهدی مبنی بر انتشار ویروس کرونا از طریق هوا وجود 
دارد.چند روز پیش 239 دانشمند به نمایندگی از 32 کشور در نامه  ای به سازمان جهانی بهداشت از این 
سازمان خواستند اعلام کند ویروس کرونا از طریق هوا قابل انتقال است.در این نامه شواهدی از موقعیت 
ویروس کرونا وجود دارد که مســیری را در هوا را طی می کند و باعث ایجاد عفونت در افراد می شود. 
سازمان جهانی بهداشت پیش تر اعلام کرده بود که ویروس کرونا از طریق قطرات تنفسی هنگام عطسه، 
ســرفه و صحبت کردن وارد محیط می شود و ســطوح را آلوده می کند. به گفته این سازمان؛ سطوح، 
مهمترین نقش را در گسترش بیماری کرونا دارد.بخشی از جامعه علمی معتقدند که ویروس از طریق 
هوا انتقال می یابد و می تواند افراد را به هنگام استنشاق هوا آلوده کند. برخی دانشمندان می گویند حتی 
قطرات حامل ویروس می توانند به تدریج در طول اتاق حرکت کنند و در هوا باقی بمانند.انتقال هوایی 
به یک عامل مهم در گسترش ویروس کرونا تبدیل شده است. صرف نظر از اینکه فاصله اجتماعی حفظ 
شود، ماسک زدن در تمام محیط های داخلی ضروری است. همچنین کارکنان مراقبت های بهداشتی 

به ماسک های N۹۵ احتیاج دارند که بتواند ذرات کوچک ویروس کرونا را فیلتر کند.
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Trade activity was resumed in 
Shalamcheh Border Crossing in 
southern province of Iraqi’s Basra 
on Tue. after four months which 
was halted due to the outbreak of 
the coronavirus, COVID-19.
Asaad Abdulameer Al Eidani 
Governor of Basra Province made 
the remarks on Tue. and added, 
“Shalamcheh Border Crossing 
has been reopened only for trade 
and echange of goods after the 
agreement of the Iraqi Prime 
Minister Mustafa al-Kazimi and 
Iraqi National Health and Safety 
Committee.”

Since import of Iranian goods 
through Iraqi’s Kurdistan 
Regional Government (KRG) 
border crossings to Basra was 
time consuming and merchants of 
this province had to pay more cost 
for import of goods, Shalamcheh 
Border Crossing was reopened 
after consulting with the Iraqi 
government and cooperation of 
the Islamic Republic of Iran to Iraq, 
he added.All health guidelines and 
protocols will be observed strictly 
at Shalamcheh Border Crossing 
for doing trade exchanges, he 
emphasized.

Iran to Run 
Desalination Plants 
in 17 Provinces
 Iranian Energy Minister 
Reza Ardakanian said 
feasibility studies have 
been launched to supply 17 
provinces across the country 
with desalinated water 
from the sea.In remarks on 
Tuesday, Ardakanian said 
his ministry has devised 
serious plans to carry out 
seawater desalination 
projects in 17 provinces.
He noted that feasibility 
studies have begun to launch 
desalination facilities at a 
distance of 100 kilometers 
from the sea.Pointing to 
the growing progress in 
the seawater desalination 
facility technology in the 
world, the minister said 
advanced technology would 
reduce the cost of saltwater 
desalination.
He further noted that 
one of the economically 
feasible ways for Iran to 
run desalination facilities is 
to use the waste heat from 
thermal power stations.
Supplying the energy for 
desalination plants with 
the waste heat energy 
from the gas-fired and 
combined cycle gas turbine 
plants would increase the 
efficiency of power stations 
and help supply fresh 
water for the bulk of coastal 
provinces, he explained.
The energy minister also 
unveiled plans to open the 
second phase of a major 
seawater desalination 
project in the southern port 
city of Bandar Abbas in the 
coming weeks.
TEDPIX notches 
record high of 
1.74mn points
Gaining 28,803 points on 
Tuesday, the benchmark 
of Tehran Stock Exchange 
(TSE), TEDPIX, rallied to a 
historic level of 1,747,000 
points.َAs reported, above 
9.23 billion of shares and 
securities at the value of 
157.268 trillion rials (about 
$748.8 million) were 
exchanged at the TSE on 
Tuesday.Mobarakeh Steel 
Company, Tamin Petroleum 
and Petrochemical 
Investment Company 
(TAPPICO), Iran Khodro, 
and Parsian Parsian Oil and 
Gas Development Group 
were the main role players 
pushing up the index on the 
day.On Monday, the steep 
rise in the price of shares of 
Social Security Investment 
Company known locally as 
Shasta, the largest Iranian 
holding and the fourth in 
TSE in terms of market 
capitalization, pushed up the 
TEDPIX to 1,736,402 points, 
making an unprecedented 
4.9% gain by adding more 
than 80,972 points.
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Trade activity resumes in Shalamcheh 
border after 4 months

The committee will 
be based in ICCIMA 
and with provincial 
branches to facilitate 
the repatriation by 
identifying snags in 
the current methods 

and propose solutions in 
cooperation with relevant 
bodies, IRNA quoted the 
ICCIMA chief Gholamhossein 
Shafei as saying.
On the significance of such a 
move, Mozaffar Alikhani, 
a member of the chamber, 
pointed to the detrimental 
impact of sanctions and 
coronavirus pandemic on 
the economy and the need 
to adopt critical measures to 
expedite repatriation of export 
revenues.   
Alikhani said ICCIMA will soon 
decide about the operational 
framework. The committee 
will function in coordination 
with all relevant trade bodies, 
including to Industries 
Ministry, Central Bank of Iran 

and the Islamic Republic of Iran 
Customs Administration. 
Issues related to, and 
emanating from, failure to 
repatriate export revenues 
has come under the national 
spotlight for several months 
after chaos in the forex market 
was linked to shortage of 
foreign currency and the 
unending demand. 
Two weeks ago, the CBI 
issued an ultimatum to non-
oil exporters to expedite 
repatriation of their earnings, 
warning that their names will 
be made public through the 
media if they fail to comply.
As per CBI rules exporters 
should return their foreign 

currency earnings within four 
months after the date of export.
While the central bank insists 
on repatriation of earnings 
within the set deadline 
and existing regulations, 
exporters take issue with 
the CBI’s stringent measures 
complaining that it has done 
little if anything to pave the way 
for export companies to bring 
back their earnings. 
Younes Jaele asked the CBI 
to be more “generous” and 
employ supportive measures 
to encourage exporters. 
“At a time when the country is 
in need of foreign currency, the 
central bank should be more 
generous and buy currency at 

higher rates,” he was quoted 
as saying. Exporters have 
always complained about 
rules that oblige them to sell 
their overseas earning at the 
secondary foreign exchange 
market where rates are lower 
than the open market. 
The secondary market, known 
locally as Nima, is a platform 
where export proceeds are 
sold and companies buy it 
for their import needs. In the 
same vein, Ahmad Pourfalah, 
a senior advisor to the ICCIMA 
chief criticized the CBI’s 
“unfair approach” toward the 
private sector. “Real exporters 
returned their earnings even 
during tough conditions”. 

Iran trade with EAEU hits over 
$2bn :Envoy
Iranian Ambassador to Moscow said that "Since 2019, 
following the implementing of Iran and EAEU trade 
agreement, the volume of Iran’s foreign trade with the 
EAEU has reached to more than two billion and 417 
dollars.”
According to reports, the first joint trade working group 
of Iran and the Eurasian Economic Union held on Tue. Via 
video conference.
This meeting was held with the presence of Kazem Jalali, 
Ambassador of the Islamic Republic of Iran to the Russian 
Federation, the minister in charge of the Economic Union 
of Eurasia, Andrey Slepnev, and some Iranian and Russian 
officials of trade and customs organizations. 
At the beginning of the meeting, the Iranian ambassador 
stressed the role of regional coalitions and the expansion 
of economic relation with neighboring countries as one 
of the principles of the Islamic Republic of Iran, declaring 
that “ we are sure that the signing of the trade agreement 
between Iran and Economic Union of Eurasia would 
bring about more peace in the region by improving Iran’s 
relations with neighboring countries.”
On this basis he refereed to previous meetings held 
between Iran and Russia, announcing that “Since 
November 2019, within seven months of implementation 
of the agreement, the volume of Iran’s foreign trade with 
the EAEU has reached to more than two billion and 417 
dollars.”
According to Jalali, of the above-mentioned amount, Iran 
accounts for 72% share of imports from EAEU member 
countries and a 28% share of export to such countries. 
It is worth mentioning that the Economic Union of 
Eurasia established in 2015, includes Russia, Kazakhstan, 
Kyrgyzstan, and Belarus.

Iran exports 273,000 bpd of 
crude oil in June
It is estimated that Islamic Republic of Iran has exported 
273,000 barrels of oil per day (bpd) in June 2020.
All of Iran’s oil storage tankers are fully loaded, so that 
Iran’s export of crude in June 2020 hit 273,000 barrels 
per day (bpd).
Iran’s crude oil production volume hit a four-decade 
record low in a way that outbreak of the novel 
coronavirus, COVID-19, has had a significant impact on 
reducing Iran’s oil exports.
According to FACTS Global Energy Group (FGE), total 
energy of Iran’s crude oil reserves on onshore reached 
54 million barrels of oil in April, the rate of which hit 15 
million barrels of oil in January.
Given the above issue, this volume even reaches 63 million 
barrels of oil per day (bpd) in June 2020.Accordingly, 
the average of crude oil reserves on Iranian onshore will 
reach 66 million barrels of oil per day (bpd) in June, the 
rate of which is about 85 percent of available oil reserves 
on onshore.The report put the export volume of Iranian 
crude oil in May 2020 at about 100,000 barrels per day 
(bpd).Also, it is estimated that Iran’s export of crude oil in 
June 2020 has hit 237,000 barrels per day (bpd).

Iranian households buy two 
million carats of precious stones 
annually
 Iranian households buy two million carats (about 
400,000 grams) of precious stones a year, deputy minister 
of industry has announced.Iranian government has plan 
to facilitate exports of gemstones, Khodadad Gharibpour 
has said.It is predicted that the number of those who are 
active in this business will reach about half a million in 
the next six years, Gharibpour noted.Reportedly, volume 
of global trading of precious and semi-precious stones is 
over 1,000 billion dollars a year.Experts estimated that 
Iran's share in global gem is about 0.5 percent.Researches 
show that there are more than 250 types of gemstones 
in Iran.

Iran Chamber of Commerce, Industries, 
Mines and Agriculture plans to set up a 
special committee to monitor procedures 
involved in repatriation of export earnings 
to the country that has become a hot button 
issue on the foreign trade landscape.

ICCIMA Gets a New Task

news

t 80 percent 
of the Iranian 
exports are sent 
to the neighbors 
and a number of 
other countries
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President Rouhani 
lauds development of 
Chabahar Port
 President Hassan Rouhani said on 
Wednesday that thanks to measures 
taken by the Government in Chabahar 
Port as the only oceanic port in Iran, the 
transit capacity of the port increased 
from 2.5 million tons to 8.5 million tons 
a year.
Speaking to the meeting of cabinet 
ministers, Rouhani said that it was an 
important development not only for 
Sistan-Baluchestan province of Iran, but, 
for North-South transit route, as well.
He referred to construction of Chabahar 
railway and its connection to the 
national  railways network as another 
breakthrough made by development of 
Sistan-Baluchestan province.
He noted that implementation of 

South-North railways is a national 
and international plan which starts 
from Indian Ocean in Chabahar and is 
connected to all railways in Central Asia, 
the Caucasus, China, Russia and Europe.
Earlier, Director General of Chabahar 
Free Trade Zone Organization (FTZ) 
Abdul Rahim Kordi said that trade 
connections of Mumbai-Hamburg-
Saint Petersburg will be made through 
Astarakhan, Anzali, Chabahar and Nhava 
Sheva instead of Suez Canal.
Although economic development plans 
in Chabahar are compatible with an 
economic logic in the aftermath of Iran-
Iraq imposed war, some of these projects 
had been stopped.
Thanks to the existence of ports like 
Bandar Abbas and Port of Jebel Ali (UAE) 
and lack of attention to transportation 
fees, Chabahr was not already an 
economic zone.
Chabahar, the sole Iranian oceanic port, is 

an important area on the Persian Gulf and 
Sea of Oman shores and in North-South 
Corridor.
It is located in the East-West transit 
path and is of importance with regard to 
transit and trans-shipment of goods.
Chabahar has turned out to be a vital 
area for sending Indian products to 
Afghanistan and Central Asia.
The Indian government has allocated 
about $14m budget for development of 
Chabahar Port in 2020-2021 which had 
a two-fold rise compared to the last year.
Growth in the allocated budget indicates 
India's commitment to developing the 
port and New Delhi determination 
for changing Chabahar Port into a 
connecting point.
Due to its strategic position and its access 
to international high seas, Chabahar 
is of importance with regard to Iran's 
trade interactions with other regional 
countries.



Providing and 
publishing the 
news of Iran's 
intention to attack 
Israeli embassies is 
the second screen 
of a play, aimed 

at inducing acceptance of 
Zionist regime’s role in the 
recent incidents especially 
Natanz Facility’s incident by 
the Islamic Republic of Iran.
Since Thursday July 2 and 
after the incident occurred 
at Shahid Ahmadi Roshan 
Nuclear Complex (Natanz), 
the Zionist regime's media 
outlets, both official and 
proxy, were mobilized to 
attribute this incident to 
the high capabilities and 
determination of this regime 
for stopping Iran’s nuclear 
program.
These foreign media outlets 
put a step further than 
storytelling about the Natanz 
incident and attributed 
various incidents, that 
happened accidentally in 
different parts of Iran, to the 
Zionist regime.
Officials of the Zionist 
regime, however, declined to 
confirm mostly Hollywood 
speculations in their own 
media, as they are well aware 
of the unrealistic nature of 
the allegations and know 
that a wave of such incidents 
could have brought about 
irreparable consequences 
for the Israeli regime.
Although Israeli officials are 
by no means willing to accept 
hazards of playing the role 
in the Hollywood scenarios, 
the actions and measures 
taken by Zionists’ media 
outlets in the last few days 
and their proxies, including 
Iran International, Radio 
Farda, and Reuters, cannot 
be ruled out in this respect.

The Zionist regime's main 
goal in designing and 
implementing recent media 
scenarios is to make the 
news of Israel's role in recent 
events, especially in Iran’s 
Natanz Nuclear Facility 
incident, “credible”.
Over the past six days, all 
efforts by the dissident 
media have focused 
on finding clues in the 
statements of Iranian 
officials and even the Iranian 
media, which in a way 
confirm the Zionist regime's 
media line.
Iran has officially announced 
the cause of accident shortly 
after the incident occurred in 
Natanz nuclear site.
Keyvan Khosravi, 
spokesman for the 
Secretariat of the Supreme 
National Security Council 
(SNSC) said on Friday 
afternoon, one day after the 
incident, “the main cause 
of the incident has been 
determined, but due to some 
security considerations, the 
reasons will be announced 
in due course.
With the elapse of nearly six 
days after the incident, Iran 
has not yet commented on 
the cause of the accident.
Meanwhile, due to the failure 
of the Zionist regime to make 
its role ‘believable’ in this 
incident by using media 
hype, the second curtain 
of the magic show, whose 
actor's hand was appeared 

in the first show, kicked off 
last night through publishing 
surprising news.
A Farsi channel of foreign 
media outlet last night 
quoted "Israeli news 
sources", which are close 
to the regime's foreign 
intelligence service 
(Mossad), announced that 
this organization was able to 
discover and foil Iran’s plan 
to attack Israeli embassies in 
Europe and elsewhere.
Israel's Channel 12 TV 
Network said names of 
countries where Mossad 
said that Israeli embassies in 
those countries would have 
been targeted by Iran, are 
not disclosed "for security 
reasons."
The Israeli newspaper “The 
Times of Israel” quoted 
Mossad as saying that the 
motive behind this attack 
was Iranian government's 
intense frustration with a 
series of fires and explosions 
at sensitive military and 
nuclear facilities in recent 
days.
According to the newspaper, 
Iranian government officials 
believe that Israel was 
involved in the recent attack 
to Natanz Nuclear facility 
and that their goal was to 
seek revenge and warn 
Israel by attacking Israeli 
diplomatic missions in other 
countries.
However, as usual, Israeli 
officials declined to 

comment on the attacks 
or the report attributed to 
Mossad.
By publishing this news by 
foreign media outlet, that it 
is reporting a very important 
incident, but that "the source 
and location of the incident 
are unknown., it tramples the 
professional binding rules 
and regulations by a media 
severely.
It is very obvious that 
the preparation and 
publication of this news was 
a continuation of previous 
scenarios, with the aim of 
inducing the acceptance of 
the role of the Zionist regime 
in recent events, especially 
the Natanz incident by Iran. 
Different has been done 
with the same approach and 
spread of false news about 
the intention of the Islamic 
Republic to target embassies 
of this regime in different 
countries has been done with 
the same approach.
The Zionist regime's 
continued harassment of 
its "powerful display" at 
the cost of undermining 
the prestige of the media, 
which claims to be neutral 
and professional, shows the 
regime's extreme weakness 
and vulnerability, and 
confirms the fact that Israel's 
leaders are disappointed. 
They are looking for 
repetitive shows to fantasize 
about their unattainable 
dreams.

Border police cmdr.:
Efforts underway to release 
Iranian abducted border 
guards
Commander of the Border Guard of the NAJA said 
that Iran is engaged in consultations with Pakistan 
to bring the abducted border guards at the Mirjaveh 
border back home.
Commander of the Border Guard of the Law 
Enforcement Force of the Islamic Republic of 
Iran (NAJA) Second Brigadier General Ahmad Ali 
Goudarzi said that a series of negotiations have been 
held with Pakistani security authorities to secure the 
release of the two Iranian border guards who have 
been abducted at Mirjaveh border.
The Ministry of Foreign Affairs and the Border 
Guards are engaged in consultations with Pakistan 
to return the Iranian border guards home, he added.
12 Iranian border guards were abducted by the so-
called Jaish ul-Adl terror group near the Pakistan-
Iran border point of Mirjaveh on October 16, 2018 
and were taken across the border to Pakistan. On 
November 22, 2018 five of them returned home 
through the efforts and cooperation between Iran 
and the Pakistani side.
Four out of seven remaining border guards, who 
were held hostage by a terrorist group in Pakistan, 
have been released in March 2019.
Spokesman Dismisses Rumors 
about Iran-China Agreement
 Iran’s Foreign Ministry spokesperson quashed 
rumors about a comprehensive cooperation plan 
between Tehran and Beijing, saying the old trick 
of using false information to get details of the 
agreement will get nowhere.
In a post on his Twitter account on Tuesday, Seyed 
Abbas Mousavi said “Iran-China comprehensive 
cooperation plan” is a clear roadmap that sets the 
stage for relations between the two major countries 
in future, “when China, as the world’s top economic 
power in the near future, and Iran, as the great power 
in the West Asia region, can fulfill the common 
interests and stand against the pressure of bullies 
with complementary relations that are independent 
of the traditional and hegemonic Western powers.”
The spokesman underlined that the cooperation 
agreement between the two countries neither 
entails any Chinese control over the Iranian islands, 
nor any presence of military forces, nor the “other 
illusions.”
“The old trick of falsification and release of wrong 
information in order to get the right details and 
information, which is seriously pursued by the 
enemies of interests of the two nations, will go 
nowhere,” Mousavi added.
In remarks on Sunday, Iranian Foreign Minister 
Mohammad Javad Zarif said everything about a 25-
year cooperation agreement with China is clear and 
the two countries have nothing to hide about it.
He also noted that Tehran will make the contents of 
the agreement public.

False news, Zionist psychological media war 
against Iran

Publishing the false news of Iran's intention 
to attack Israeli embassies is the second 
screen of a play directed by Zionist 
sponsored media to induce the regime's 
role in recent incidents in Iran.
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Turkey Tested S-400 Air 
Defense Systems on US-Made 
Planes Last Year: Source
Turkey tested Russian-made S-400 air defense systems on US-
made F-16 fighter jets in November 2019, a source close to the 
Turkish defense industry said on Tuesday.
Earlier in the day, several media reported with reference to 
the Fighter Jets World portal that the Russian-made missile 
systems had been tested on US aircraft. The portal published a 
video footage by Turkey’s TRT channel, featuring Russia’s S-400 
systems and US-made F-16 and F-4 aircraft, which was released 
via its official YouTube account on November 29, 2019.

"Yes, such trials have indeed taken place last November," the 
source told TASS when asked to comment on those media 
reports.
On November 25, 2019, CNN Turk reported that various aircraft, 
including F-16 fighter jets, were scrambled near Ankara to test 
S-400. The Turkish military tested communication between 
the air defense systems and the aircraft during those exercises.
Russia said in September 2017 that it had signed a $2.5 bln 
contract for supplies of its S-400 missile systems with Turkey. 
The first batch under the contract was delivered to Ankara by 
air transport in July 2019.
The United States and NATO have been seeking to break down 
the deal. The White House said in mid-July that "Turkey’s 
decision to purchase Russian S-400 air defense systems renders 

its continued involvement with 
the F-35 impossible."
Russia’s S-400 ‘Triumf ’ 
(NATO reporting name: 
SA-21 Growler) is the latest 
long-and medium-range 
surface-to-air missile system 
that went into service in 
2007. It is designed to destroy 
aircraft, cruise and ballistic missiles, 
and can also be used against ground 
installations. The S-400 can engage targets at a 
distance of up to 400 km and at an altitude of up to 30 km under 
intensive enemy fire and jamming.
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Saudi official's 
anti-Iranian 
remarks 
on missile 
program
 In his hostile anti-
Iranian remarks, 
a Saudi official has 
once again leveled 
accusations against 
Iran and called for a 
confrontation with 
Iran's nuclear and 
ballistic missile 
program.
Saudi Arabia's 
Minister of Media 
Majid bin Abdullah 
Al Qasabi said that 
the Saudi cabinet 
discussed the latest 
developments in 
the world and in the 
region, including 
the UN Secretary-
General's baseless 
claim that Iran was 
involved in last 
year's missile attack 
on Saudi Arabia, 
Saudi Press Agency 
reported.
He added that 
the Saudi cabinet 
has called for a 
confrontation with 
Iran's nuclear and 
ballistic missile 
program.
During the meeting, 
the Saudi cabinet 
stressed the need 
for the international 
community to 
take a firm stand 
against Iran, as 
well as the need to 
take appropriate 
measures to continue 
Iran's arms embargo.
Saudi Arabia, which 
daily attacks Yemen 
and kills innocent 
Yemenis, claims 
that it insists on 
regional stability 
and will not allow 
national security 
and its borders to be 
violated.
The Saudi cabinet 
also called Iran's 
actions in the region 
hostile, claiming that 
Iran is jeopardizing 
the security of 
waterways and the 
global economy.
This is not the first 
time that Saudi 
Arabia which is 
biggest sponsor 
of terrorism has 
intervened in Iran's 
affairs and called 
for a confrontation 
with Iran's missiles. 
The Saudi foreign 
minister's adviser 
previously in a 
tweet called for the 
suspension of Iran's 
ballistic missile 
program.

Iran
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Enemies After Internal 
Discord in Iran, President 
Warns
Iranian President Hassan Rouhani warned that the main 
objective pursued by the enemies, above all by the US and 
Israel, is to create rift and division between the Iranian 
people and establishment. Addressing a cabinet session on 
Wednesday, Rouhani said the US and the Zionist regime’s 
main objective is to mount pressure on Iran, foment 
disappointment in the country, and create division and rift 
between the people, the establishment and the branches of 
power.
Highlighting the need for the three branches of power –the 
administration, the parliament and the Judiciary- to join 
hands for the settlement of the country’s problems, the 
president said, “The administration always favors cordial and 

brotherly relations with the other power branches within 
the framework of the Constitution, and will continue this 
policy.”
It is no good time for disputes amid the widespread 
pressure of sanctions imposed by the enemies and the 
outbreak of the coronavirus, Rouhani underlined.
He further lauded the Ministry of Foreign Affairs as the 
symbol of Iran’s political power, saying the ministry has 
made great achievements over the past seven years, such as 
the great job of termination of the sanctions imposed on Iran 
under Chapter 7 of the UN Charter.
The president also pointed to the new wave of coronavirus 
in Iran, saying the Health Ministry has been assigned to take 
action against the problematic and threatening crowded 
places.
He declared a ban on all wedding and mourning ceremonies 
in Iran until further notice, saying wearing face masks in the 
public and indoor places and in all administrative offices 
remains obligatory.

O n 
Tuesday, the 

spokesperson for the Iranian administration said 
new decisions might be made to tighten restrictions in Tehran 
as the novel coronavirus is taking more lives.
Iran’s Health Ministry on Tuesday reported 200 new deaths 
from the novel coronavirus, the highest single-day toll since 
the viral disease broke out in February.

News



 World getting used to US stupidity: envoy
Referring to the withdrawal of US from WHO, Iranian Ambassador to Pakistan 
said, "We are getting used to their stupidity."In a tweet on Wednesday, Seyyed 
Mohammad Ali Hosseini wrote, "US formally notifies #UN of decision to 
withdraw from @WHO.""Blunder after Blunder. We are getting used to their 
stupidity," he added.The US has sent a letter officially notifying the United 
Nations that it is leaving the World Health Organization, starting the formal 
process of withdrawal that President Trump first threatened in April when he 
halted funding to WHO.To leave the organization, the US is supposed to give a one-year notice and pay 
outstanding dues, according to language that the US added to the WHO constitution when it joined 
the treaty in 1948. As of June 30, the US owed $198 million in unpaid membership dues.Trump has 
repeatedly criticized WHO for being slow to respond to the pandemic and for being too "China-centric." 

The government will offer 
incentives to whistleblowers 
who name unauthorized 
cryptocurrency miners to the 
relevant authorities, managing 
director of Power Generation, 
Distribution and Transmission 
Company (Tavanir) said.
Incentives include rewards 
worth 100 million rials ($480) 
for those who cooperate with 
energy officials in identifying 
illegal crypto mining centers, 
according to Mohammad 
Hassan Motevalizadeh.
Tavanir is legally authorized 
to shut down illegal crypto 
mining businesses, he said, 
adding that 1,100 illegal 
mining centers have so far 
been identified, Tasnim News 
Agency reported. 
Motevalizadeh said those 
who want to use the national 
power grid for mining 
cryptocurrency should play by 
the rules and must have permit 
for their work. 
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Morning call to prayer : 
04:25:45   
Noon call to prayer : 
13:08:39  
Evening call to prayer: 
20:33:47  
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Tavanir: Reward for 
Reporting Illegal 
Cryptocurrency Mining
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Public health advocates and Trump's political 
opponents voiced outrage at the departure 
from the Geneva-based body, which leads the 
global fight on maladies from polio to measles 
to mental health - as well as COVID-19, at a time 
when cases have again been rising around the 
world.
After threatening to suspend the US$400 million 
(S$550 million) in annual US contributions 
and then announcing a withdrawal, the Trump 
administration has formally sent a notice to UN 
Secretary-General Antonio Guterres, a State 
Department spokesman said.
The withdrawal is effective in one year - July 
6, 2021 - and Joe Biden, Trump's presumptive 
Democratic opponent, is virtually certain to stop 
it and stay in the WHO if he wins the November 
election.
A spokesman for Guterres and the global health 
body itself confirmed that the United States, a 
key founding WHO member, gave its notice.
In a speech earlier in the day, WHO chief Tedros 
Adhanom Ghebreyesus said of COVID-19, 
"National unity and global solidarity are more 
important than ever to defeat a common enemy."
In line with conditions set when the WHO was 
set up in 1948, the United States can leave within 
one year but must meet its remaining assessed 
financial obligations, the UN spokesman said, 
AFP reported.
In late May, Trump said that China exerted "total 
control" over the WHO and accused the UN body 
led by Tedros, an Ethiopian doctor and diplomat, 
of failing to implement reforms.
Blaming China for the coronavirus, Trump, a 
frequent critic of the UN, said the United States 
would redirect funding "to other worldwide and 
deserving, urgent, global public health needs."
Democratic lawmakers have accused Trump 

of seeking to deflect criticism from his handling 
of the pandemic in the United States, which has 
suffered by far the highest death toll of any nation 
despite the president's stated hope that the virus 
will disappear.
"To call Trump's response to Covid chaotic and 
incoherent doesn't do it justice," said Senator 
Robert Menendez, the top Democrat on the 
Foreign Relations Committee.
"This won't protect American lives or interests - 
it leaves Americans sick and America alone," he 
wrote on Twitter.
Representative Ami Bera, himself a physician, 
said that the United States and World Health 
Organization had worked "hand in hand" to 
eradicate smallpox and nearly defeat polio.
"Our cases are increasing," Bera said of 
COVID-19. "If the WHO is to blame: why has 
the US been left behind while many countries 
from South Korea to New Zealand to Vietnam to 
Germany return to normal?"
Even some of Trump's Republican allies had 
voiced hope that he was exerting pressure rather 
than making a final decision to abandon the 
World Health Organization.
The investigative news outlet ProPublica 
reported last month that most of Trump's 
aides were blindsided by the WHO withdrawal 
announcement, which he made during an 
appearance about China.
The Trump administration has said that the 
WHO ignored early signs of human-to-human 
transmission in China, including warnings from 
Taiwan - which, due to Beijing's pressure, is not 
part of the UN body.
While many public health advocates share some 
criticism of the WHO, they question what other 
options the world body had other than to work 
with China, where COVID-19 was first detected 
late last year in the city of Wuhan.
The anti-poverty campaign ONE said the United 
States should work to reform, not abandon, the 
WHO.
"Withdrawing from the World Health 
Organization amidst an unprecedented global 
pandemic is an astounding action that puts the 
safety of all Americans the world at risk," it said.

The U.S. point man for North Korea, Biegun was 
in Seoul for meetings with South Korean officials, 
overshadowed by North Korea’s insistence that it 
has no intention of returning to denuclearisation 
negotiations as long as the United States clings to 
“hostile policies”.
Biegun met South Korean Foreign Minister Kang 
Kyung-wha briefly before holding longer meetings 
with Vice Foreign Minister Cho Sei-young and chief 
nuclear negotiator Lee Do-hoon.
Talks covered a range of issues, including 
responses to the novel coronavirus and 
negotiations over the sharing of the costs of the 
U.S. military deployment in South Korea, but 
North Korea dominated the agenda, South Korean 
officials said.
Biegun’s visit had sparked speculation about a last-
ditch effort to revive the North Korea talks ahead 
of the U.S. presidential election in November, but 
he played down expectations for new meetings.
“Let me absolutely be clear, we did not request a 
visit,” Biegun said after meeting Lee. “This visit this 
week is to meet with our close friends and allies, 
the South Koreans.”
But Biegun said he was ready to resume talks at any 
time the North Koreans designate.
“We look forward to continuing our work for 
a peaceful outcome of the Korean peninsula, I 
believe this is very much possible,” he said, noting 
that U.S. President Donald Trump had given his 
full support.
Biegun reiterated that the United States was 
willing to be flexible and reach a “balanced 
agreement” with North Korea, should it decide to 
return to talks, Lee said.
Biegun is also likely to meet Suh Hoon, Moon’s 
new national security adviser who, as spy chief, 
was instrumental in facilitating summits between 
Trump and North Korean leader Kim Jong Un, a 
South Korean official said.

Talks with North Korea have since stalled, and its 
officials say they have no intention of sitting down 
with the United States.
Biegun said he does not focus on such statements, 
but instead was guided by the “vision” outlined by 
Trump and Kim at their meetings.
The two met for the first time in 2018 in Singapore, 
raising hopes for a negotiated end to North Korea’s 
nuclear programme. But their second summit, in 
2019 in Vietnam, and subsequent working-level 
negotiations fell apart.
NORTH KOREA NOT ENGAGING
Trump said on Tuesday he was open to another 
meeting with Kim and thought it might be helpful, 
Voice of America reported, citing a transcript of an 
interview Trump gave to Gray Television, due to be 
aired on Sunday.
Kim has been maintaining a low profile in recent 
months, making far fewer public appearances 
than usual, according to analysts who monitor his 
movements.
On Wednesday, North Korean state media 
reported Kim had marked the anniversary of the 
death of his grandfather, North Korea’s founding 
leader Kim Il Sung, by visiting his mausoleum at 
Pyongyang’s Kumsusan Palace of the Sun.
Biegun has previously played down the likelihood 
of another summit between Trump and Kim, 
saying the coronavirus made that unlikely before 
the election.
North Korea’s strident rejection of new talks 
means Biegun’s visit is more likely to focus on 
coordination between the two allies, rather than 
seizing some opening for diplomacy, said John 
Delury, a North Korea expert at Yonsei University 
in Seoul.
“I don’t see signals from North Korea that they are 
looking for engagement,” he said.
U.S.-South Korean coordination was critical 
now, said Duyeon Kim, a senior adviser at the 
International Crisis Group think-tank.
“The allies should get on the same page about 
upcoming defence drills, how their working group 
can support inter-Korean projects while enforcing 
existing sanctions, and how to jointly respond 
if Pyongyang escalates or tests more weapons,” 
she said.

US Formally Starts Withdrawal from 
WHO

U.S. envoy plays down expectations for North 
Korea meet, but ready to talk

US President Donald Trump on Tuesday formally started 
the withdrawal of the United States from the World 
Health Organization (WHO), making good on threats 
to deprive the UN body of its top funding source over its 
response to the coronavirus.

U.S. Deputy Secretary of State Stephen Biegun on Wednesday 
rejected reports that he was seeking to meet North Korean 
officials during a visit to South Korea this week but reiterated 
that Washington is open to resuming talks.
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موبایل نخرید
رئیس اتحادیه فروشندگان دستگاه های صوتی و تصویری و تلفن همراه و لوازم جانبی گفت که با توجه به لغو 
ممنوعیت واردات تلفن همراه با ارزش بالای ۳۰۰ یورو دلیلی برای افزایش قیمت موبایل وجود ندارد و قیمت ها 

باید به حالت قبل برگردد، بنابراین بهتر است شهروندان برای خرید موبایل عجله نکنند.
ابراهیم درستی با انتقاد از انتشار خبر ممنوعیت واردات موبایل های بالای ۳۰۰ یورو، تصریح کرد: این خبر باعث 
افزایش قیمت موبایل  شد و حتی قیمت برخی از تلفن های همراه گران قیمت به ۵۰ تا ۶۰ میلیون تومان رسید.

وی با بیان اینکه اعلام این خبر قیمــت موبایل های کمتر از ۳۰۰ یورو را هم افزایــش داد، گفت: بنابراین عده ای 
می خواستند از این شرایط سود هنگفتی ببرند. بیش از یک میلیون تلفن همراه هنوز در سامانه ثبت نشد و مکالمه برقرار 

نشده که با اعلام این خبر قیمت آن ها هم افزایش پیدا کرد.
درستی ضمن قدردانی از مجموعه دولت، وزارت صنعت و وزارت ارتباطات برای منتفی اعلام کردن این مصوبه، اظهار کرد: از دستگاه های 

نظارتی می خواهیم اجازه ندهند عده ای از شرایط سوء استفاده کنند و گرانی را به گردن مغازه داران بیاندازد. گرانی با گرانفروشی متفاوت است 
و اکثر مغازه داران جنس را گران می خرند، چراکه برخی شرکت ها چند دستگاه پز دارند و مغازه داران باید علاوه بر قیمت شفاف، یک قیمت هم 

زیر میز بکشند.

نان گران می شود؟
رئیس اتحادیه نانوایان سنتی تهران در واکنش به خبر مطرح شده در فضای مجازی درباره گرانی نان گفت: این 

خبر به شدت تکذیب می شود.
بیژن نوروز مقدم افزود: برخی رسانه های مجازی از قول من تیتر زدند که »چون دلار گران شده نان را گران 

خواهیم کرد« این حرف به هیچ وجه صحت ندارد و به شدت تکذیب می شود.
وی ادامه داد: دولت به دلیل اینکه نان قوت غالب مردم است همواره سعی می کند قیمت نان را در آرامش نگه 

دارد تا به مردم فشاری وارد نشود.
وی گفت: توقع ما هم از دولت این است همانطور که به فکر این است که به مردم فشاری وارد نشود از آن طرف کاری 

کند که این فشار به نانواها هم وارد نشود، چون نانوا هم جز همین مردم است. رئیس اتحادیه نانوایان سنتی تهران گفت: ضرورت 
ایجاب می کند دولت به معنای واقعی از نانواها حمایت کند، چون هزینه تمام شده نان بسیار بالاست. وی افزود: همه گرانی های که سایر مردم در جامعه 
تحمل می کنند نانوا هم تحمل می کنند. نوروز مقدم تصریح کرد: هرساله مزد کارگر، نرخ بیمه، هزینه آب، برق و سایر نهاده های تولید گران می شود.

وی ادامه داد: برای مثال خمیر مایه بهمن ماه سال گذشته ۲۰ درصد افزایش قیمت داشت و اردیبهشت ماه سال جاری هم ۲۴ تا ۲۵ درصد دوباره 
افزایش قیمت پیدا کرد.

مهر
گـــزارش
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 نکته حائز اهمیتی 
که این روزها در 

سطح شهرها دیده 
می شود، برداشته 

شدن پارچه نوشته 
فروش، از سردر آن 

دسته از شعب بانکی 
است که ماه هاست به 
منظور فروش، تخلیه 

شده اند

اقتصاد ایران
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افزایش 200 
هزارتومانی حق 

مسکن کارگران منتظر 
مصوبه دولت

معاون روابط کار وزیر تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی با بیان اینکه مصوبه شورای 
عالی کار برای افزایش حق مســکن 
کارگران به تصویب دولت نرســیده، 
گفت: مصوبه شورای عالی کار در واقع 

ارائه پیشنهاد به دولت است.
حاتم شاکرمی در مورد مصوبه شورای 
عالی کار برای افزایش حق مســکن 
کارگــران گفت: گرچه در شــورای 
عالی کار تصویب شد که حق مسکن 
کارگران از یکصد هزار تومان به ۳۰۰ 
هزار تومان افزایش یابد، اما این مصوبه 
هنوز برای اجرا در دولت تصویب نشده 

است. 
وی افزود: مصوبه افزایش حق مسکن 
کارگران گرچه در کمیسیون اقتصادی 
دولت هم تصویب شده و یک جلسه 
برای آن گذاشته اند، اما مصوبه شورای 
عالی کار و مصوبه کمیسیون اقتصادی 
دولت به منزله پیشنهاد تلقی می شود 
و در صورتــی که در هیــأت دولت 

تصویب شود، اجرا خواهد شد. 
شاکرمی همچنین در مورد اینکه چه 
زمانی مصوبه افزایش حق مســکن 
کارگران در دســتورکار دولت قرار 
می گیرد، گفت: اطلاعی ندارم و خود 

هیأت دولت اعلام می کند.

خبرآنلاین
خـــبـــر
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پرونده واگذاری 
امــوال و بــه 
خصوص املاک 
مــازاد بانک ها 
سابقه ای چندین 
و چند ساله دارد. 
رؤسای کل بانک 
مرکزی هر یک که بر مسند کار 
آمده اند، یکــی از راهکارهای 
کاهش قیمت تمام شــده پول 
در کشور به خصوص در نظام 
بانکی را فروش و واگذاری اموال 
و دارایی هــای مــازاد بانک ها 
دانسته و تا حدودی هم آن را 

پیگیری کرده اند.
آنگونه که آمار منتشر شده از 
ســوی بانک مرکزی حکایت 
دارد، تا فصل زمســتان سال 
گذشته ۲۳ هزار و ۱۱۱ شعبه 
بانکی در کشور مشغول فعالیت 
بوده اند که با توجه به جمعیت 
۸۳ میلیون نفری ایران، تقریباً 

به ازای هــر ۳۶۰۰ ایرانی یک 
شعبه بانکی در کشــور فعال 
اســت؛ این در حالی است که 
تعداد شــعب بانکی در پایان 
سال ۹۷ چیزی حدود ۲۳ هزار 

و ۵۴۹ شعبه بوده است.
این آمار حکایت از کم شــدن 
۴۳۸ شــعبه بانکی تا زمستان 
ســال ۹۸ دارد؛ اما نکته حائز 
اهمیت آن اســت که بسیاری 
از بانک ها، علت پیشرفت کُند 
فرآیند کاهش شعب بانکی را 
حاکم بودن رکود بر بازار املاک 
و جذاب نبودن خرید شــعب 
بانکی برای برخی از کســب و 
کارها عنــوان می کردند و بر 
این باور بودند که اگر شــعب 
بانکی را با نرخ های نازل تری به 
فروش برسانند تا فقط بارشان 
ســبک شــود، حتماً بعدها از 
ســوی برخی مراجع نظارتی 
مورد بازخواست قرار می گیرند 
که چــرا ملــک را بــه قیمت 

نفروخته اند.
تمام اینها در شــرایطی است 
کــه شــورای پــول و اعتبار 
گذشــته،  هفته هــای  در 
دســتورالعمل نحوه واگذاری 
اموال و املاک مازاد بانک ها را 
به تصویب رساند و دور جدیدی 

از این واگذاری ها باید مطابق 
با روال قانونی، شکل گیرد. در 
مصوبه شــورای پول و اعتبار 
که ۲۷ خرداد ۹۹ صادر شده، 
شرایط و احکام نحوه واگذاری 
دارایی های ثابت مازاد شــبکه 
بانکی از جملــه رعایت روش 
مزایده، قیمت گذاری توســط 
کارشناسان رســمی، رعایت 
نرخ ســود مصوب شورای پول 
و اعتبار در فروش های اقساطی 
اموال و فروش اموال تملیکی با 
اولویت واگذاری به مالک قبلی 
)واحد تولیدی( مــورد تاکید 

قرار گرفته است.
اما نکتــه حائــز اهمیتی که 
این روزها در ســطح شــهرها 

دیــده می شــود، برداشــته 
شدن پارچه نوشــته فروش، 
از ســردر آن دســته از شعب 
بانکی اســت که ماه هاست به 
منظور فروش، تخلیه شده اند. 
در سر در این شعب ماه ها بود 
که پارچه نوشــته ای مبنی بر 
فروش از طریق مزایده و معرفی 
سایت مورد نظر برای مراجعه 
علاقمنــدان به خریــد ملک 
نصب شــده بود که به تازگی 
این پارچه نوشــته ها برداشته 

شده اند.
در همیــن ارتبــاط برخــی 
کارمندان شــعب بانکی خبر 
می دهند که بــا افزایش نرخ 
ملک و املاک و جذاب شــدن 

بازار مسکن، مجدد این دارایی 
برای مدیران بانکی جذاب شده 
و ممکن اســت از فــروش آن 
منصرف شده باشند. در واقع، 
بانک ها هنوز هــم علاقمند به 
بنگاه داری هســتند و به نظر 
می رســد حال که بازار ملک 
جذاب شــده باز هم ســودای 
نگاه داشــتن ساختمان شعب 
برای فــروش در یک موقعیت 
بهتر دارند. حــال باید منتظر 
آمارهای جدید بانک مرکزی 
بود که اعلام کند از آبان ۹۸ تا 
پایان خردادماه ۹۹ چه میزان 
از اموال مــازاد بانک ها واگذار 
شــده و تعداد شــعب به چه 

عددی رسیده است.

پرونده واگذاری اموال بانک ها در کما ؛

ملک گران شد، ساختمان شعب جذاب
واگذاری اموال و املاک بانک ها طی ماه های 
گذشته از سرعت مناســبی برخوردار نبود 
و اکنون برخی بررســی های میدانی نشان 
می دهد پارچه نوشــته های فروش املاک از 

جلوی شعب برداشته شده است.

مشاور انجمن مالکان جایگاه ها ادعا کرد

دزدی بنزین در روز روشن!
مشاور عالی انجمن مالکان جایگاه ها و مجتمع های 
خدماتی، رفاهی و بین راهی گفت: با افزایش قیمت 
بنزین، شاهدیم که روزانه تعدادی از متقاضیان سوخت 
بدون پرداخــت از جایگاه خارج می شــوند که این موضوع مشــکلاتی را برای 
جایگاه داران به وجود آورده است. محمد عطاپور با اشاره به افزایش بنزین دزدی در 
جایگاه های سوخت شده است، اظهار کرد: روزانه حداقل ۲۰۰ تا ۳۰۰ هزار تومان 
از هر جایگاه به ویژه جایگاه های بین شهری سرقت صورت می گیرد که شکایت 
و پیگیری این مساله روند طولانی دارد. وی با اشاره به راه حل مقابله با این مساله، 
گفت: اگر فرایند سوخت گیری به وسیله یک کارت صورت بگیرد، ابتدا فرد باید 
مبلغ را پرداخت و سپس اقدام به ســوخت گیری کند که در این شرایط سرقت 
بنزین نیز کاهش می یابد. مشــاور عالی انجمن مالکان جایگاه ها و مجتمع های 
خدماتی، رفاهی و بین راهی، با بیان اینکه بنزین دو نرخی مشکلاتی را به همراه 
دارد که قبل از اجرایی شدن این تصمیم نیز بارها اعلام کرده بودیم، تاکید کرد: 
در حال حاضر میزان نپرداختن هزینه  بنزین در جایگاه ها، افزایش یافته است و 
زمانی که این مساله را گزارش می دهیم، نیروی انتظامی این موضوع را به دادگاه 
واگذار می کند که پروسه آن نیز دو تا سه سال زمان می برد. عطاپور با بیان اینکه 
در جایگاه ها دوربین نصب شده و پلاک فرد نیز تحویل نیروی انتظامی می شود اما 
پیگیری آن زمان بر است گفت: شرکت ملی پخش فراورده های نفتی می تواند با 
استفاده از سیستم هوشمند این مساله را ساماندهی کند، بدین گونه که فرد با در 
اختیار داشتن یک کارت فرایند سوخت گیری را انجام دهد.  به گفته وی، یک مساله 
دیگر این است که به دلیل شیوع ویروس کرونا اغلب افراد فرایند سوخت گیری را 
به اپراتورها واگذار می کنند، همین مساله نیز موجب شده تا میزان عدم پرداخت 
هزینه بنزین افزایــش یابد چراکه فرد پس از دریافت ســوخت آن هم با  کارت 
جایگاه دار منتظر نمی ماند و بدون پرداخت هزینه اقدام به خروج از جایگاه می کند. 
مشاور عالی انجمن مالکان جایگاه ها و مجتمع های خدماتی، رفاهی و بین راهی  
با اشاره به لزوم ساماندهی این مساله، گفت: اپراتورها معمولا به این مساله توجه 
دارند و برای مقابله با آن تلاش می کنند اما لازم است که اقدام جدی برای حل این 
موضوع به وجود آید تا در این شرایط جایگاهداران متحل هزینه های اضافی نشوند.

گـــزارش

ایسنا
گـــزارش
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یکاستارتآپفناوریخودرانبهدنبالخودکارکردنفعالیتماهوارهها
یک استارت آپ مجارســتانی فعال در زمینه فناوری خودران تصمیم دارد تا از فناوری خود برای فعالیت 
ماهواره های خودکار استفاده کند. شرکت استارت آپی موســوم به »ای ال موتیو«)AImotive( که در 
مجارستان قرار دارد، در حال استفاده از فناوری خود در صنعت متفاوتی است. این استارت آپ قصد دارد با 
 "C3S" ارائه ماهواره های خودکار، به حوزه صنایع فضایی وارد شود. ای ال موتیو، همکاری خود را با شرکت

آغاز کرده است که در زمینه ساخت ماهواره و فناوری های فضایی فعالیت دارد تا یک پلتفرم سخت افزاری را 
برای اجرای فعالیتهای هوش مصنوعی روی ماهواره ها توسعه دهد. C3S، این سخت افزار را برای استفاده در 

ماهواره ها بهینه خواهد کرد که شرایط عملکرد آنها، به شرایط عملکرد خودروهای خودران در جاده ها شباهت دارد 
اما این کار را با الزامات دقیق تری از نظر مدیریت انرژی و خطرات محیطی انجام خواهد داد. هدف از همکاری این دو شرکت، به 

کارگیری فناوری ای ال موتیو روی ماهواره هایی است که انتظار می رود در نیمه دوم سال آینده در مدار زمین فعال شوند. کاربرد شبکه های 
عصبی آنبرد می تواند با توجه به شرکت های آنها متفاوت باشد و کاربردهای گوناگونی از جمله مخابرات، تصویربرداری از زمین، ماهواره های 
خودکار و حفاری فضایی را شامل شود. اگرچه بیشتر ماهواره های کنونی به صورت خودکار عمل می کنند اما به کارگیری هوش مصنوعی آنبرد 

می تواند امکان فعالیت خودکار را هنگام انجام دادن وظایفی مانند تصویربرداری از یک نقطه خاص افزایش دهد.

محصولی طراحی کنید 
که گروه بزرگی از افراد 
که اسم محصول و برند 

شما را می شنوند، اقدام 
به خرید از شما کنند و 

بتوانید تاثیر برندتان را 
برروی افراد بگذارید

،،
سوخت جت

یادداشـــت
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اگر با این ویروس و روش 
تاثیر آن بر دیگران آشنا 
باشید، حتما متوجه این 
موضوع شــده اید که این 
ویروس با این که درصد 
شــیوع بالایی دارد ولی 
بر روی افــراد کمی تاثیر 
اصلی خودش را می گذارد و می تواند 
آن هــا را بــه ورطه مرگ بکشــاند و 
همین موضوع هم موجب شده است 
تا این ویروس در زمان کنونی شهرتی 
جهانی را به نام خود ثبت کند.حال به 
بررسی فاکتور های جالب این ویروس 

با موفقیت در کسب و کار می پردازیم.

  1 « کاری کن آوازه ت بپیچه!!
این ویــروس با این که یــک ویروس 
قدیمی است و شاید اســم آن قبلا به 
گوشمان خورده باشــد، ولی امروزه با 
تغییر ژنتیکی که به خودش دیده است 
توانسته است باعث اثر بخشی دوباره 
و همچنین مخرب تر از گذشته شود. 
درواقع  ویروس کرونای جدید با تغییر 
ژنتیکی در خــودش و به نوعی تبدیل 
شــدن به یک گاو بنفش باعث شد تا 
دوباره اسمش بر ســر زبان ها بیافتد 
و مردم از ســنین مختلف با اسم این 

ویروس آشنا شوند.
پس درســی که می توان از این نکته 
گرفت این اســت که ما نیز می توانیم 
با تبدیل خودمان بــه ورژن جدید تر 
و داشــتن مهارت هــای جدیدتر در 
حیطه کاری و کسب و کار خودمان به 
موفقیت قابل توجهی برسیم و بتوانیم 

اسم خود را بر سرزبان ها بیاندازیم.

در واقع با اجرای ایــن نکته می توانیم 
افراد گســترده ای را با کســب و کار 
خود آشــنا کنیم و چه بسا آن ها را به 

مخاطبان هدف خود تبدیل نماییم.

   2 « قوی تــر از ویروس کرونا 
باشید.

با توجه به شیوع بالا و همه گیر بودن 
این ویرویس، نسبتا اثر کمی دارد و بر 
روی تنها 3درصد افراد مبتلا شده تاثیر 
می گذارد.با توجه به این نکته می توان 
دریافت که بــرای آن که محصولات 
شــما در خاطره افراد زیادی بمانند و 
بتوانند تاثیر خــود را بگذارند، باید بر 
روی حداکثرِ جامعهِ  هدفِ شما، تاثیر 

خود را بگذارند.
پس محصولی طراحی کنید که گروه 
بزرگی از افراد که اسم محصول و برند 
شما را می شنوند، اقدام به خرید از شما 
کنند و بتوانید تاثیر برندتان را برروی 

افراد بگذارید.

  3 «  محصول و خدماتی را ارائه 
کن که حتی کسب و کارهای دیگر 
به صورت مکمل در کنار تو قرار 

گیرند.
اگر دقت کرده باشــید با پخش شدن 
ویروس کرونا، بسیاری دیگر از کسب 
و کارها از قبیل کســب کارهایی که 
به توزیــع و پخــش مواد شــوینده 
می پرداختند توانستند کار و محصول 
خود را به افراد بیشتری معرفی کنند 
و درواقع در این زمان نیاز افراد به این 

محصولات افزایش پیدا کرد.
نکته ای که از این موضــوع می توان 
برداشت کرد این است که ما می توانیم 
محصول و خدمت جدیدی را ارئه کنیم 
که به نوعی مکمل کســب و کارهای 
دیگر باشد و درواقع در این صورت هم 
ما به کسب و کار خودمان به سودآوری 
می رســد، هم این کــه می توانیم به 
کســب و کارهای دیگر کمک شایانی 

نماییم.

  4 « آنقدر اثرگذار باشــید که 
حتی نتوانند نادیده تان بگیرند.

اگر دقت کرده باشــید، در این بحران 
کرونا، افرادی بودند که خود را مصون از 
این بیماری می دانستند و درواقع بدون 

احتیاط رفتار می کردند.

به نظر مــن حتی کرونا توانســته بود 
برروی آنها هم تاثیر خودش را بگذارد. 
درست است که باعث بیماری برخی از 
آن ها نشد ولی توانست اسم خودش را 

به گوش آنها برساند.
از این نکته می توان اینگونه برداشــت 
کرد که کسب و کار ما باید بتواند اسم 

و جایگاه خودش را به گونه ای در ذهن 
مردم ثبت نمایــد که حتی افرادی که 
از شــما خرید انجام نمی دهند، اسم 
شما را در عمق ناخودآگاهشان به یاد 
داشته باشند و درواقع با این کار شما 
می توانید در آینــده ای نه چندان دور 
حتی آن ها را هم به جمع مشــتریان 

خود دعوت کنید.

  5 « هیچ وقت ناامید نشو!
یادتان باشــد کرونا از یک نفر شروع 
کــرد و توانســت در اول راهِ خودش 
برای جهانی شــدن، یک فرد را دچار 
بیماری کند و پس از آن توانست تا افراد 

بیشتری را در دام خودش بندازد.
شما می توانید با اســتفاده از این نکته 
به این موضوع واقف شــوید که گرچه 
کسب و کار شما در ابتدای کار کوچک 
باشــد و هنوز بــه طور دلخواه شــما 
مخاطبی نداشته باشد؛ ولی وقتی آن 
کاری که در مسیر کسب و کار خودتان 
به پیش می برید با میل و اشتیاق زیاد 

و بدون ناامیدی باشد، می تواند روزی 
تاثیر بزرگی بر روی مخاطبین شــما 
داشته باشد و باعث بزرگ شدن کسب 

و کار شما شود.

  6 « برَِندِت رو کرونایی بساز!!!
در آخر می توانیم نتیجــه بگیریم که 
یک برَِندِ کرونایی می تواند باعث شود 
تا کسب و کار ما به طور شگفت انگیزی 
رشــد کند و بر روی افراد زیادی تاثیر 
خود را بگــذارد. پس توصیــه ای که 
می توانم به شما صاحبان کسب و کار 
داشته باشم این اســت که برَِندِت رو 

کرونایی بساز!!!
توصیه می کنم اگر احساس می کنید 
کسب وکارتان را می توانید به درجات 
بالاتر و مخاطبان بیشــتری برســاند 
ویدیوهای آموزشی بازاریابی از استیو 
جابز را از دست ندهید. این ویدیو یکی 
از معدود سخنرانی های آموزشی استیو 
جابز است که راز تبلیغات و اثرگذاری 

اپل را برای همه فاش می کند.

6 درس از ویروس کرونا که به طرز عجیبی هر کسب وکاری را به اوج می رساند؛ 

برندِکرونایی!
همه  شما که هم اکنون دارید این مقاله را می خوانید، نام این 
ویروس به گوشتان رسیده است و شاید با شنیدن نام این 

ویروس هراس و بیمی وجود شما را فرا  گیرد.
ما در این مطلب می خواهیم به بررسی موفقیت در کسب و 
کار از دید دیگری بپردازیم و شما را با دید تازه ای نسبت به 

این موضوع جهان گیر و گسترده، آشنا کنیم.

 کسب و کار ما باید 
بتواند اسم و جایگاه 

خودش را به گونه 
ای در ذهن مردم 

ثبت نماید که حتی 
افرادی که از شما 

خرید انجام نمی دهند، 
اسم شما را در عمق 

ناخودآگاهشان به یاد 
داشته باشند

عطای کمک دولتی را به لقایش ببخشید؛

 استارت آف!

ایده ایجاد یک استارت آپ را می توان مهمترین بخش 
برای رسیدن به ارزش بالای یک استارت آپ دانست 
اما نکته مهم اینجاست که اگر یک ایده به عنوان طرح 
اولیه و برنامه کار مطرح شود، می تواند درست باشد اما اگر ایده شما به 
صورت یک سوال باشد، می تواند اشتباه باشد و به همان میزان که ممکن 
است اشتباه باشد، می تواند شما را به سمت ایده های بیشتری سوق دهد.

به جرات می توان به این نکته مهم اشاره کرد که بسیاری از مردم بر این موضوع مهم 
عقیده دارند که مطرح کردن یک ایده برای استارت آپ ها بسیار دشوار است وچون 

این ایده بسیار سخت است برای انجام آن تلاشی نمی کنند.
وقتی یک استارت آپ به ارزشی میلیون دلاری می رسد باید به این نتیجه رسید که 

ایده ایجاد این استارت آپ هم میلیون ها دلار ارزشمند بوده است..
اگربخواهیم روند موفقیت بسیاری از استارت آپ ها را بررسی کنیم به این واقعیت 
می رسیم که بسیاری از استارت آپ ها با یک ایده اصلی شروع به کار کرده اند و در 

نهایت به پایان می رسند.
ایده ایجاد یک استارت آپ را می توان مهمترین بخش برای رسیدن به ارزش بالای 
یک استارت آپ دانست اما نکته مهم اینجاست که اگر یک ایده به عنوان طرح اولیه 
و برنامه کار مطرح شود، می تواند درست باشد اما اگر ایده شما به صورت یک سوال 

باشد، می تواند اشتباه باشــد، و به همان میزان که ممکن است اشتباه 
باشد، می تواند شما را به سمت ایده های بیشتری سوق دهد.

نظر کارشناســان و صاحب نظران درباره ایجاد ایده استارت آپی بسیار 
مهم اســت و رســیدن به اقتصاد دیجیتال پایدار در یک کشور نیازمند 

چشم اندازی قابل وصف و برنامه ای جامع و کامل است.

   اگر دولت استارت آپ ها را به بخش خصوصی واگذار کند خیلی 
بهتر است 

محمدرسول کاظمی از بنیان گذاران اســتارت آپ ))آی گپ(( با اشاره به 
اینکه روش های مختلفی برای ارزش گذاری اســتارت آپ ها وجود دارد، 
گفت: یکی از این روشها این است که بر اساس سنجش  برنامه کسب وکار 

و نقشه راه استارت آپ مدنظر باشد
وی گفت: تعدادی از استارت آپ ها هستند که از روی  دارایی های مشهود 
و غیرمشــهودی که دارند ارزش گذاری می شــوند و یکی از بزرگ ترین 
دارایی هایی که استارت آپ های ایرانی دارند، کاربران ثبت نام شده )ریجستر 

شده( آن استارت آپ ها هستند.
کاظمی تصریح کرد: دارایی دیگری که می توان به آن اشاره کرد، محتوای موجود در 
استارت آپ ها و اپلیکیشن های آنلاین همچون فیس بوک از محتواها و اطلاعاتی که 
از کاربرانشان دریافت کرده است می تواند مشاغل مختلفی ایجاد کند و آن محتواها 

در ارزش گذاری استارت آپ ها مهم است.
وی با بیان اینکه ورود دولت به اســتارت آپ ها باعث می شود تمام آن اکوسیستم 
خراب شود افزود: تمام پیام رسان ها و استارت آپ هایی که دولت در آن ها نفوذ کرده 
است با مشکلات متعددی روبرو شده اند که به نظرم اگر دولت استارت آپ ها را به 

بخش خصوصی واگذار کند خیلی بهتر است. 
کاظمی درباره توسعه بازارهای دیجیتال گفت:این بازارها بستگی به نیاز مردم دارد. 
در خاورمیانه از نظر استارت آپی، ایران یکی از پرخیزش ترین بستر استارت آپی را 
در کل خاورمیانه دارد، در صورتی که کشورهای خارجی اگر در منطقه کاری انجام 
دهند اول نگاه به نقشــه راه ایران می کنند. ایران در استارت آپ های نوین از همه 
کشورهای خاورمیانه از همه جلوتر است و اگر استارت آپی بر اساس نیازهای مردم 
پیش نرود، شکست می خورد به طوری که ما استارت آپ های زیادی در زمینه کیف 
پول  داشتیم ولی به علت سیاست های کلان دولتی که در اصل آن ساختار کیف پول 

اثر گذاشته، این استارت آپ ها هیچ کدام موفق نبودند و شکست خوردند.

   نحوه حمایت دولت از ایده استارت آپی در کشور چگونه است؟
عادل طالبی که از فعالان حوزه کسب و کار مجازی و استارت آپ ها است با اشاره به 
اینکه ایده های جدید استارت آپی باید از دولت حمایت شود تصریح کرد:متاسفانه 
شاهد هستیم که دولت می خواهد به صورت دستوری اقتصاد دیجیتالی را در ذهن 
مردم تزریق کند امــا به جرات می توان به این نکته مهم اشــاره کرد که این اقدام 

عملی نیست.
وی با اشاره به اینکه در شــرایط کنونی بیش از ۱۰ درصد اقتصاد کشور ما باید از 
طریق دیجیتال اداره شود تصریح کرد:دولت ثابت کرده گفته و عملش با هم تفاوت 
دارد و چه بسا جوانانی بوده اند که ایده های استارت آپی خوبی داشته اند اما دولت از 

آنها حمایت نکرده است.
طالبی با بیان اینکه برای حمایت از ایده های استارت آپی باید راهکارهای مختلفی 
از سوی دولت به کار گرفته شود افزود:در کشــورهای توسعه یافته قانون حمایت 
از ایده های جدید وجود دارد اما متاســفانه در ایران هنوز طرحی برای حمایت از 

استارت آپها ارائه نشده است.
این کارشناس حوزه استارت آپ با اشاره به سیستم پیچیده بوروکراسی در کشور 
گفت: بوروکراسی اداری و نامه نگاری ها و روند سخت و پیچیده فرآیند اداری معمولا 
موجب می شود که فرآیند انجام کارها به تعویق بیفتد و به اجرا درآوردن تصمیمات 

مشکل شود.
وی افزود: توسعه اقتصاد دیجیتالی و اکوسیستم استارت آپی بدون حمایت و کمک 
دولت به طور قطع امکان پذیر نخواهد بود اما موضوع مهم اینجاست که نحوه حمایت 

دولت از ایده استارت آپی در کشور چگونه است؟
این فعال حوزه فضای مجــازی افزود: نباید از ذکر این نکته مهم غافل شــویم که 
ایده پردازی در راه اندازی یک استارت آپ قدم مهم ونخست محسوب می شود اما 
در شرایط کنونی وقتی سرمایه و حمایت کافی از سوی دولت برای اجرای ایده در 
 کشور وجود نداشته باشد نمی توان به چشــم انداز روشن یک استارت آپ امیدوار

 بود.
وی در پایان خواســتار تدوین قانونی جامع در مجلس شــورای اســلامی برای 
حمایت از اســتارت آپ ها شــد و افزود:تا زمانی که دولت در اجبــار اجرای یک 
قانون قرار نگیرد نمی توان به آینده روشن یک اســتارت آپ در کشور امیدوار بود.

بســیاری از فعالان اســتارت آپی در دوران کرونا با آســیب های جبران ناپذیری 
 مواجه شدند که در شــرایط کنونی هیچ نهادی مسئولیت این آسیب ها را برعهده

 نمی گیرد.

بازار
گــــــزارش

استارت آپ

نگرانی از رشد کاذب 
شاخص ها در بورس

فقط کافی اســت کمی بــه اعداد 
رشد شاخص کل بورس در ماه ها 
و هفته های گذشته نگاهی داشته 
باشیم تا متوجه شــویم که رشد 
کاذبی که از آن صحبت می شــود 

به چه معنی است.
رشد عجیب شاخص های بورس 
تهران در روزهــا و هفته ها و چند 
ماه گذشــته حالا باعث شده که 
کارشناســان و مســئولان بورس 
نگران این رشد هیجانی شوند و با 
اقداماتی بکوشند رشد منطقی را 
جایگزین روند به وجود آمده کنند. 
شب گذشته حسن روحانی رئیس 
جمهور در جلسه شورای اقتصاد با 
اشاره به اینکه تمامی دستگاه های 
دولتی طبــق ضوابــط و مقررات 
اعلام شده، موظف به عرضه سهام 
شرکت های خود در بورس هستند، 
گفت:» هیجان زدگی کاذب نباید 
بورس را متاثر کند. از این نظر رشد 
شــاخص های بــورس باید طبق 
پایه های علمی دقیق و بر اســاس 
منطق بازار ســرمایه پیش برود. 
مدیریت بازار بورس باید با اعمال 
مقررات احتیاطــی لازم و مراقبت 
دقیق به جامعه و مردم این اطمینان 
را بدهد که سرمایه گذاری آن ها در 
بورس اســتحکام لازم را دارد، لذا 
بهتر است در این زمینه با جدیت 

بیشتر عمل کنند.«
فقط کافی اســت کمی بــه اعدد 
رشد شاخص کل بورس در ماه ها 
و هفته های گذشته نگاهی داشته 
باشیم تا متوجه شــویم که رشد 
کاذبی که از آن صحبت می شــود 
به چه معنی است. شاخص بورس 
تهران از ســال ۱345 )زمانی که 
قانون آن مصوب و تاســیس شد( 
تا بهمن ۱396 )5۰ ســال( تنها 
۱۰۰ هزار واحد رشــد کــرده بود 
ولی از بهمن ۱396 تا 6 اســفند 
۱398 )سال گذشــته( 4۰۰ هزار 
واحد دیگر رشد کرد و به 5۰۰ هزار 
واحد رسید و از اسفند سال گذشته 
تاکنون باچنان ســرعتی بالا رفته 
که غیرقابل تصور اســت تاجایی 
که هم اکنون شاخص کل به بیش 
از یک میلیــون و 74۰ هزار واحد 
رسیده است. شــاخص کل بورس 
از ۱2 خرداد تاکنون از یک میلیون 
واحد به یک میلیــون و 75۰ هزار 
واحد رسیده )75۰ هزار واحد رشد( 
و از 6 اســفند 98 تاکنون )5 ماه( 
یک میلیون و 2۰۰ هزار واحد رشد 

کرده است.
اما نگرانی از رشــد کاذب و حباب 
گونه بازار سرمایه به حدی از سوی 
مسئولان بورس جدی شده است 
کــه دو روز پیــش معاملات یک 
روز شستا باطل شد. روز دوشنبه 
87۰۰ فقره معامله در نماد شستا 
رخ داد که سبب شد ارزش بازار این 
نماد 3 هزار میلیارد تومان و ارزش 
معاملات انجام شده برای این نماد 2 
هزار میلیارد تومان برآورد شود که 
در تاریخ بورس ایران بی نظیر بوده 
است. در این روز ارزش سهام شستا 
37 درصد رشد کرد و کشف قیمت 
نهایی، 3,84۰ تومان اعلام شــد؛ 
قیمت سهام شســتا در معاملات 
ابتدایی 2,789 تومــان بود که با 
این رشــد 37.6 درصدی، بازدهی 
بزرگی برای سهامداران رقم زد. اما 
در نهایت این عدد و رقم ها باعث شد 
تا ناظر بازار، معاملات نماد شستا به 
دلیل تأثیر بیــش از این نماد )22 
هزار واحد( برشاخص کل در یک 
روز و نگرانی از ایجاد هیجان کاذب 

و حباب باطل کند.
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